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Dzisiaj przegrzeb ks. Jerzego Sosny

Urzêdnicy w by³ej kostnicy
(GRYFICE) Informa-
cje, ¿e dwie bardzo
prominentne osoby
zatrudnione w Sta-
rostwie Powiato-
wym w Gryficach
mieszkaj¹ w by³ej
kostnicy przy sta-
rym szpitalu, wyda-
wa³o siê byæ jedynie
niezasadn¹ kpin¹ ze
starosty
i jego otoczenia.

Oœwiadczenie klubu stanowiskiem ca³ej rady

„Razem” na
Matusewicza

Echa bojkotu Gali Gryfickiej Regi

Starosta Saæ sam
obna¿y³ fikcjê,
któr¹ stworzy³

Radni
rozgrzewaj¹
starostê pytaniami
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Gazeta Powiatowa

(GRYFICE) Zapewne starosta
Powiatu Gryfickiego Kazimierz
Saæ d³ugo bêdzie rozpamiêtywa³
moment, w którym zdecydowa³ siê
pojechaæ do Trzebiatowa i stan¹æ do
otwartej walki z burmistrzem Zdzi-
s³awem Matusewiczem. Chyba do
dziœ jest zszokowany swoj¹ wpadk¹,
bo chcia³ oœmieszyæ burmistrza, a
niechc¹cy ujawni³ swoj¹ indolencjê
i obna¿y³ fikcyjnoœæ nagrody Gry-
fickiej Regi.

Wszystko rozegra³o siê na sesji
Rady Miejskiej w Trzebiatowie, któ-
ra odby³a siê 29 listopada 2012 r. Na
pocz¹tku obrad burmistrz Zdzis³aw
Matusewicz, informuj¹c o swojej
pracy i o tym, co dzia³o siê w samo-
rz¹dzie, wspomnia³ o odbytej gali
Gryfickiej Regi. T³umaczy³, dlaczego
wraz z burmistrzem Gryfic i wójtem
Brojc zbojkotowali tegoroczn¹ galê.
Powo³a³ siê na list, jaki otrzyma³ od
starosty, w odpowiedzi na pytanie
burmistrza – dlaczego nie odbywaj¹
siê zebrania kapitu³y przyznaj¹cej te
nagrody.

- List jest pe³en arogancji, wrêcz
niegrzecznoœci. Tak aroganckie po-
dejœcie do tak wa¿nego przedsiê-
wziêcia, jak nagradzanie rzeczywi-
œcie zas³u¿onych w roku dla nasze-
go powiatu jest po prostu niedo-
puszczalne i nie przystoi staroœcie –
powiedzia³ burmistrz Matusewicz.
Doda³, ¿e w Radzie Powiatu powsta³
zespó³ radnych, który jest pierw-
szym krokiem do budowania opozy-
cji dla Stowarzyszenia Idziemy Ra-
zem. - Cel tych dzia³añ jest oczywi-
sty, a mianowicie naprawa samorz¹-
du terytorialnego na terenie powia-
tu. - powiedzia³. Gdy wypowiada³ te
s³owa, zapewne nie spodziewa³ siê,
¿e wywo³aj¹ one a¿ tak daleko id¹c¹
reakcjê, bo oto, po pó³torej godziny
od jego wypowiedzi, do sali obrad
wesz³a ekipa portalu gryfickiego z
kamer¹, a za ni¹ wkroczy³ starosta
Kazimierz Saæ i zaj¹³ miejsce przy
stole radnych.

Po przerwie w obradach zabra³
g³os, stwierdzaj¹c, ¿e ogl¹da³ trans-
misjê z sesji w internecie, wsiad³ w
samochód i przyjecha³, by odpowie-
dzieæ na zarzuty burmistrza Matuse-
wicza.

- Dzisiaj rano ogl¹daj¹c przekaz
na ¿ywo, w tym wypowiedŸ pana
burmistrza, w jakiœ sposób poczu³em

Echa bojkotu Gali Gryfickiej Regi

Starosta Saæ sam obna¿y³
fikcjê, któr¹ stworzy³

siê wywo³any do tablicy, tej przys³o-
wiowej tablicy. Myœlê, ¿e du¿o kon-
struktywniej, ³atwiej i obiektywniej
rozmawia siê patrz¹c sobie nawza-
jem w oczy. Nie bêdê odnosi³ siê w
szczegó³ach do gali, bo myœlê, ¿e to
nie jest takie istotne, chocia¿ nie
ukrywam, ¿e pewne okreœlenia: „aro-
ganckie”, „nie przystoi” i tak dalej,
one s¹ na pewno niesprawiedliwe,
ale te¿ i nieprawdziwe. Jak sama na-
zwa wskazuje, jest to gala starosty, i
faktycznie, nie Kazimierza Sacia, tyl-
ko starosty, jak te¿ nie pana burmi-
strza, jednego czy drugiego, i zgod-
nie z regulaminem – kapitu³a nominu-
je. Jest to w regulaminie zapisane –
nominuje, a jasn¹ rzecz¹ jest, ¿e
g³ówne nagrody wskazuje starosta.
Dosta³em pismo od pana burmistrza
Matusewicza, który zdziwiony by³,
czy te¿ zaprotestowa³, ¿e nie uczest-
niczy w kapitule, na co ja mu odpisa-
³em, ¿e formu³a ogólnie przyjêta – a
pragnê przypomnieæ, ¿e pan bur-
mistrz rok temu otrzyma³ g³ówn¹
nagrodê, statuetkê dla najlepszej
gminy, czyli jakby zna³ tradycje tej
gali – i zaproponowa³em w tym pi-
œmie, ¿eby odniós³ siê do z³o¿onych
propozycji. By³o kilkanaœcie z gminy
Trzebiatów. Poinformowa³em go, o
czym mog¹ poœwiadczyæ inni
uczestnicy tej¿e kapitu³y, ¿e kapitu³a
to nie s¹ spotkania przy kawce, gdzie
siedzi siê w gabinecie i tworzy burz-
liwe dyskusje, tylko czêsto jest to
wymiana informacji telefonicznych,
mailowych czasami, w jakichœ gru-
pach, podgrupach, nie jest to taka
zdecydowana formu³a. Niestety nie
dosta³em ¿adnej odpowiedzi na te
propozycje. W zwi¹zku z tym, ¿e
uczestniczê w samorz¹dzie wiele,
wiele lat, zdajê sobie sprawê, ¿e jak-
by struktury samorz¹dowe s¹ wielo-
poziomowe. Nie chcê tutaj robiæ
wyk³adu przedstawicielowi uczelni,
doktorowi politologii, ale mo¿e jed-
nak wspomnê, ¿e jakby na samej
górze jest spo³eczeñstwo, numer je-
den, póŸniej jest rada, a póŸniej do-
piero burmistrz. Mia³em t¹ przyjem-
noœæ, ¿e spotka³em siê ze wszystkimi
radnymi powiatowymi gminy Trze-
biatów, jak te¿ ze zdecydowan¹
wiêkszoœci¹ radnych miejskich i oni
wskazali trzech swoich faworytów i
ci faworyci otrzymali te Z³ote Regi. -
powiedzia³ starosta Saæ.

PóŸniej przypomnia³ o swojej
dobrej wspó³pracy z radnymi Rady

Miejskiej w Trzebiatowie i radnymi
Rady Powiatu, wybranymi z Trzebia-
towa. Mówi³ te¿ sporo o demokracji,
o tym, ¿e ludzie zamiast igrzysk po-
trzebuj¹ chleba i pracy.

Po krytyce polityki burmistrza
stwierdzi³: - Wszyscy mamy prawo
mówiæ g³oœno o tym, co nam siê
podoba, ale o tym, co nam siê nie
podoba równie¿. Od tego s¹ media,
¿eby to przekazywaæ. -

Gdy skoñczy³, burmistrz chcia³
odpowiedzieæ staroœcie, ale prze-
wodnicz¹cy rady S³awomir Rusz-
kowski stwierdzi³: - Przykro mi panie
burmistrzu, ale nie bêdziemy teraz
polemizowaæ. Mia³ pan swoje piêæ
minut. -

Jednak burmistrz nalega³: -
Chcia³bym tylko zacytowaæ regula-
min kapitu³y, o którym wspomina³
pan starosta i pozwoliæ wszystkim
siê z nim zapoznaæ. Gdyby telewizja,
która przyby³a z panem starost¹,
zamieœci³a odpowiedŸ, spo³eczeñ-
stwo by³oby pe³niej poinformowa-
ne, ni¿ tylko tak jednostronnie. Czy
pañstwo chcecie przekazaæ tak¹ in-
formacjê, ¿e tylko wy macie g³os? -
pyta³ burmistrz. W koñcu przewod-
nicz¹cy udzieli³ mu g³osu.

- Wielokrotnie rozmawialiœmy z
panem starost¹, prosto w oczy, na
wszystkie, nawet najtrudniejsze te-
maty – rozpocz¹³ burmistrz Matuse-
wicz. – Zastanawialiœmy siê choæby,
na ile pan Ruszkowski jest konstruk-
tywnym elementem w naszym samo-
rz¹dzie. Nie bojê siê rozmowy oczy w
oczy, pan o tym wie. To, ¿e opozycja
siê pojawi³a na poziomie powiatu i
zakomunikowa³a swoj¹ obecnoœæ,
nie jest powodem, ¿eby siê irytowaæ
i denerwowaæ, panie starosto. De-
mokracja, o której tak pan du¿o
mówi, szanuje opozycjê i dopuszcza
j¹ do wyst¹pienia w ka¿dej sprawie.
- zauwa¿y³ burmistrz.

Odnosz¹c siê do konkursu Gry-
fickiej Regi, zacytowa³ jego regula-
min: - „Zg³aszaj¹cy nie musz¹ ujaw-
niaæ swoich danych osobowych,
aby g³os by³ wa¿ny”. Na jakiej pod-
stawie pan starosta pisze mi, ¿e „z
przykroœci¹ muszê stwierdziæ, ¿e nie
przejawi³ pan ¿adnej inicjatywy i nie
przedstawi³ pan ¿adnej propozycji
kandydatury do nagrody”. K³am-
stwo.

Kolejny punkt regulaminu: „W

sk³ad kapitu³y wchodz¹: starosta,
przewodnicz¹ca Rady Powiatu, wój-
towie i burmistrzowie gmin powiatu
gryfickiego, zaproszeni przedstawi-
ciele samorz¹du, osoby zaufania
publicznego, poszczególnych in-
stytucji” i tak dalej. Burmistrzowie i
wójtowie – proszê pañstwa.

Kolejny punkt: „Kapitu³a wy³a-
nia zwyciêzców”, panie starostwo, a
nie tak, jak pan tutaj przedstawi³
przed chwil¹, ¿e nominuje. Nie nomi-
nuje, a wy³ania „zwyciêzców we
wszystkich kategoriach”. Wystar-
czy, ¿e tyle wska¿ê. Szanowni pañ-
stwo zechc¹ sami oceniæ, kto tu
mówi do rzeczy, a kto nie – zakoñczy³
burmistrz. Gdy starosta zakoñczy³
swoje wyst¹pienie, zebrani klaskali,
po przytoczeniu powy¿szych cyta-
tów, zapad³a grobowa cisza. Prze-
wodnicz¹cy rady przeszed³ do kolej-
nego punktu obrad.                 KAR
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IMPREZY
okolicznoœciowe

Pensjonat - Stadnina Red Lion Farm
Redliny 7, gm. Œwierzno

Tel. 600 851 113
www.redlionfarm.pl

www.redlionfarm.com
e-mail: redlionfarm@wp.pl

(GRYFICE) Gryficcy policjanci
zatrzymali 28-letniego mieszkañ-
ca gminy Gryfice, który dokona³
kradzie¿y rozbójniczej w sklepie
Biedronka. Trafi³ do policyjnego
aresztu.

Kradzie¿ rozbójnicza
w „Biedronce”

Do zdarzenia dosz³o wczoraj po
godzinie 15.00, w sklepie przy ulicy
Sportowej w Gryficach. 28-letni mê¿-
czyzna próbowa³ wynieœæ ze sklepu
schowane pod kurtk¹ dwie paczki
kawy, nie uiszczaj¹c za nie op³aty.
Pracownik ochrony widz¹c to zain-
terweniowa³. Dosz³o do szarpaniny.
Sprawca chc¹c utrzymaæ w posiada-
niu skradzione mienie, uderzy³
ochroniarza.

Wezwani na miejsce policjanci
zatrzymali 28-latka i przewieŸli go do
policyjnego aresztu. Mê¿czyzna
wkrótce us³yszy zarzuty. Za kradzie¿
rozbójnicz¹ zgodnie z kodeksem kar-
nym grozi mu kara wiêzienia od roku
do 10 lat.                                       (kp)

(GRYFICE) Dzisiaj, 6 grudnia,
mieszkañcy Gryfic odprowadz¹ na
cmentarz zmar³ego proboszcza
ksiêdza Jerzego Sosnê.

Dzisiejsz¹ liturgiê pogrzebow¹
rozpocznie o godz. 6.30 Msza œwiê-
ta, a po niej odbêdzie siê czuwanie
modlitewne grup wiernych. O godz.

Dzisiaj przegrzeb
ks. Jerzego Sosny

9.00 swojego proboszcza bêd¹
¿egnali mieszkañcy. Uroczysta
Jutrznia ¿a³obna za zmar³ych oraz
przygotowanie do Mszy œw. o godz.
11.00. O godz. 12.00 rozpocznie siê
Msza œwiêta pogrzebowa z udzia³em
arcybiskupa Andrzeja Dziêgi. Po li-
turgii odprowadzenie zw³ok na
cmentarz i z³o¿enie do grobu.       (r)

(GRYFICE) Informacje, ¿e
dwie bardzo prominentne
osoby zatrudnione w
Starostwie Powiatowym
w Gryficach mieszkaj¹ w
by³ej kostnicy przy starym
szpitalu, wydawa³o siê byæ
jedynie niezasadn¹ kpin¹
ze starosty
i jego otoczenia.

Dlaczego? Poniewa¿ budynek
ten jeszcze w latach 80. s³u¿y³ szpi-
talowi jako prosektorium. Dokony-
wano w nim - jeœli by³a taka potrzeba
- sekcji zw³ok, a ju¿ na pewno przy-
gotowywano zw³oki do pochówku.

W³aœnie dlatego s¹dziæ mo¿na
by³o, ¿e zostanie wykorzystany do
ró¿nych, ale nie mieszkalnych ce-
lów. Sta³o siê inaczej. Szpital zamie-
niono na sprawnie dzia³aj¹cy Dom
Pomocy Spo³ecznej, a w prosekto-
rium  przeprowadzono remont. Jed-
no z pomieszczeñ zaadaptowano na
kaplicê potrzebn¹ mieszkañcom
DPS-u w okresie letnim. Poddasze
zamieniono na mieszkania. W nich to
rezyduje pani skarbnik powiatu oraz
obecny rzecznik prasowy starosty
powiatu gryfickiego, by³y wicebur-
mistrz Gryfic.

Wiadomo, ¿e oboje nie s¹ miesz-
kañcami Gryfic. Skarbnik wywodzi
siê z Kalisza Pomorskiego, do które-
go wraca w ka¿dy pi¹tek miesi¹ca,
by³y wiceburmistrz i obecny rzecz-

Urzêdnicy w by³ej kostnicy

nik  prasowy jest z Polic i te¿ w pi¹tki
wraca do domu.

A tutaj w Gryficach maj¹ swoje
czasowe „rezydencje”. Czasowe, bo
na czas okreœlony d³ugoœci¹ w³adzy
starosty. Zmieni siê starosta, oni
wyjad¹ w rodzinne strony. Ale rezy-
dencje zostan¹ i byæ mo¿e ktoœ z

gryficzan otrzyma przyzwoite miesz-
kanie, np. ktoœ z pracowników DPS.

Zastanawia, dlaczego w tak od-
ludnym i z tak¹ histori¹ budyneczku
chcieli zamieszkaæ? Czy¿by na celu
by³o œwiadome odseparowanie siê
od spo³eczeñstwa? Mieszkanie w
bloku by³oby ryzykiem? Nawi¹za-

niem zbyt przyjaznych stosunków z
pozosta³ymi lokatorami, co mog³oby
nieœæ za sob¹ jak¹œ zdradê tajemnic?

Dyrektor DPS Marzena Pelc po-
twierdzi³a, ¿e lokatorzy maj¹ zawarte
z DPS-em umowy najmu, regularnie
p³ac¹ czynsz i wnosz¹ op³aty za
wszystkie media.                          MJ

Uderzy³ ochroniarza
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Oddzia³ Regionalny PZU SA w  Szczecinie, ul. Matejki 34
poszukuje kandydatów na stanowisko:

Agenta Ubezpieczeniowego w siedzibie
Oddzia³u PZU S.A. w Gryficach ul. Górska 1.

Wybór nast¹pi w drodze postêpowania przetargowego og³oszonego
po wstêpnej rekrutacji.

Wybrana osoba bêdzie odpowiedzialna za:
- Zawieranie umów ubezpieczenia z Klientem Indywidualnym oraz z sektora
  ma³ych i œrednich przedsiêbiorstw,
- Dbanie o rozwój portfela Klientów
- Wysok¹ jakoœæ obs³ugi sprzeda¿owej i posprzeda¿owej,
- Obs³ugê klientów i budowanie d³ugotrwa³ych relacji z klientem.

Od wybranej osoby oczekujemy:
- Wykszta³cenia min. œredniego,
- Doœwiadczenie w pracy zwi¹zanej ze sprzeda¿¹ lub obs³ug¹ Klienta,
- Motywacja do osi¹gania wyznaczonych celów,
- Dobra znajomoœæ obs³ugi programów komputerowych;
- Pozytywne nastawienie oraz wysoka odpornoœæ na stres;
- Znajomoœci produktów bêd¹cych w ofercie Grupy PZU.
- Wysokiej kultury osobistej.

W zamian oferujemy:
- Pracê w renomowanej Firmie i realne perspektywy rozwoju,
- Atrakcyjny system wynagradzania,
- Program profesjonalnych szkoleñ,
- korzystanie z udostêpnionego przez PZU SA sprzêtu komputerowego,
   czytników kodów kreskowych 2d, systemów informatycznych
   i wyposa¿enia biurowego.

Zainteresowane osoby prosimy o przes³anie swojego CV i listu motywacyjnego
do 21 grudnia 2012 r. na adres mbajor@pzu.pl

Prosimy o dopisanie nastêpuj¹cej klauzuli: "Wyra¿am zgodê na przetwarzanie
moich danych osobowych zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbêdnych
do realizacji procesu rekrutacji zgodnie z ustaw¹ z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie
danych osobowych (Dz. U. z 2002 r. Nr 101, poz. 926, ze zm.)

Przedsiêbiorstwo Komunikacji Œamochodowej w Œwidwinie Sp. z o.o.

og³asza pisemny przetarg nieograniczony ofertowy
na zbycie prawa u¿ytkowania wieczystego nieruchomoœci

gruntowej zabudowanej po³o¿onej
w miejscowoœci Œwidwin przy pl. Lotników 6.

Nieruchomoœæ zabudowana obiektem: Dworzec PKS.
Cena wywo³awcza nieruchomoœci wynosi 211140,00 z³.

Szczegó³y na stronie internetowej
www.pks.swidwin.biuletyn.net

(KARNICE) W godzinach wie-
czornych, 4 grudnia br., oko³o go-
dziny 21.00, dosz³o do wypadku
drogowego na trasie Karnice -
Mojszewo.

Kieruj¹cy samochodem osobo-
wym BMW z niewyjaœnionych przy-
czyn dachowa³.

W wyniku zdarzenia poszkodo-
wane zosta³y dwie osoby. Pasa¿er o
w³asnych si³ach wyszed³  z pojazdu,
natomiast kierowcy trzeba by³o po-
móc w wyjœciu przez otworzenie
drzwi. Osoby poszkodowane zosta-
³y zabrane przez pogotowie ratunko-

Dachowa³ na drodze
Karnice - Mojszewo

we do gryfickiego szpitala. Na czas
dzia³añ droga wojewódzka nr 110
by³a ca³kowicie zablokowana.

Dzia³ania stra¿y polega³y na za-
bezpieczeniu miejsca zdarzenia,
uwolnieniu osoby poszkodowanej z
samochodu od³¹czeniu akumulato-
ra w pojeŸdzie, zakrêceniu butli z
gazem, oœwietleniu terenu akcji,
wsparciu psychicznemu poszkodo-
wanym do momentu przybycia po-
gotowia ratunkowego.

W akcji udzia³ bra³y jeden zastêp
z JRG Gryfice dwa zastêpu OSP z
Karnic i Cerkwicy, Ratownictwo
Medyczne oraz Policja.          KPPSP

(POWIAT GRYFICKI) W
œrodê, 5 grudnia br., w zwi¹zku
z intensywnymi opadami œnie-
gu i œlisk¹ nawierzchni¹, dosz³o
do dwóch wypadków samocho-
dowych.

Pierwszy wydarzy³ siê w miejsco-
woœci Mrze¿yno, gdzie autobus zje-
cha³ do rowu i uderzy³ w s³up elek-
tryczny. Osób poszkodowanych nie
by³o. W dzia³aniach udzia³ bra³y za-
stêpy z JRG Gryfice, JRG Ko³obrzeg
oraz OSP Trzebiatów. Na miejscu
obecna by³a równie¿ Policja.

Do drugiego dosz³o na trasie
Modlimowo - Wyszobór, gdzie czo-
³owo zderzy³y siê dwa samochody
osobowe marki Mercedes Benz i Ci-
troen BX, po czym oba wpad³y do
rowu. Osoby kieruj¹ce zosta³y prze-
badane przez zespól ratownictwa
medycznego. Osób poszkodowa-
nych nie by³o.

W dzia³aniach udzia³ bra³y zastê-
py JRG Gryfice oraz OSP P³oty, Poli-
cja oraz zespó³ Ratownictwa Me-
dycznego.                              KPPSP

Pierwszy œnieg
i auta w rowach

Gazeta Gryficka: www.gazetagryficka.xwp.pl
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W sali konferencyjnej
Nowego Zamku w
P³otach 28 listopada br.
odby³a siê XXV sesja
Rady Powiatu.

Sesjê otworzy³a przew. Rady Re-
nata Teresa Korek. Zmiany do po-
rz¹dku obrad zaproponowa³ wice-
przew. Rady Ryszard Maliñski. Na-
st¹pi³o przesuniêcie pkt. 3 - interpe-
lacje i zapytania radnych, po zakoñ-
czeniu g³osowañ. Propozycjê przy-
jêto jednog³oœnie.

Radni podjêli uchwa³ê w sprawie
zmiany uchwa³y Nr XV/104/11 Rady
Powiatu Gryfickiego oraz zmian w
bud¿ecie powiatu na 2012 r. Zmiany
polegaj¹ na zwiêkszeniu dochodów
oraz zmniejszeniu wydatków bud¿e-
tu Powiatu Gryfickiego na kwotê:

- dochody: zwiêkszenie - 1 215
126,27 z³; - wydatki: zwiêkszenie - 1
215 126,27 z³

XXV sesja Rady Powiatu
W wyniku wprowadzonych

zmian deficyt bud¿etu wynosi 2.552.
382,27 z³, zostanie pokryty z w³a-
snych œrodków.

W wieloletniej prognozie finan-
sowej Powiatu Gryfickiego na lata
2012 - 2021 wprowadzono zmiany:

2012 rok: wprowadza siê projekt
unijny pn. „Wiedza i kwalifikacje klu-
czem do przysz³oœci. Powiatowy
program edukacyjny dla uczniów
szkó³ zawodowych powiatu gryfic-
kiego”. Plan wydatków na 2012 rok
to kwota 164 970 z³.

Wprowadza siê projekt unijny
pn. „B jak biznes”. Plan wydatków to
kwota 792 582,00 z³.

2013 rok: wprowadza siê projekt
unijny pn. „Wiedza i kwalifikacje klu-
czem do przysz³oœci. Powiatowy
program edukacyjny dla uczniów
szkó³ zawodowych powiatu gryfic-
kiego”. Plan wydatków na 2013 rok
to kwota 319 380 z³. Na ten sam pro-
gram w 2014 r. przewidziano kwotê
200 545 z³.

Uchwa³¹ rady przed³u¿ono umo-
wê dzier¿awy, do paŸdziernika, z do-
tychczasowym dzier¿awc¹ ELEK-
TRONIK S.J. z siedzib¹ w Ko³obrze-
gu, na dzier¿awê nieruchomoœci po-
³o¿onej w pasie wybrze¿a w obrêbie
ewid. Rewal 2, gm. Rewal przy ul.
Klifowej, oznaczonej nr dzia³ki 438/
1 o pow. 6161 mkw., zabudowanej
budynkiem mieszkalno-administra-
cyjnym o pow. 451 mkw., stanowi¹-
cej w³asnoœæ Powiatu Gryfickiego.

Nastêpnie rada podjê³a uchwa³y
w sprawie zmian w zakresie okreœle-
nia zadañ i wysokoœci œrodków Po-
wiatowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepe³nosprawnych dla Po-
wiatu, w sprawie Powiatowego Pro-
gramu Rozwoju Pieczy Zastêpczej w
Powiecie Gryfickim na lata 2012 -
2014, w sprawie po³¹czenia M³odzie-
¿owego Oœrodka Wychowawczego
w Rewalu i M³odzie¿owego Oœrod-
ka Socjoterapii w Rewalu w Zespó³

Placówek Resocjalizacyjno-Wycho-
wawczych w Rewalu. W sprawie
okreœlenia zasad udzielania i rozmia-
ru obni¿ek tygodniowego obowi¹z-
kowego wymiaru zajêæ dydaktycz-
nych, wychowawczych i opiekuñ-
czych nauczycielom zajmuj¹cym sta-
nowiska kierownicze w szko³ach oraz
tygodniowego obowi¹zkowego wy-
miaru godzin zajêæ niektórych na-
uczycieli szkó³ prowadzonych przez
Powiat Gryficki. W sprawie wyra¿e-
nia zgody na realizacjê projektu
wspó³finansowanego ze œrodków
EFS pn. „Wiedza i kwalifikacje klu-
czem do przysz³oœci. Powiatowy pro-
gram edukacyjny dla uczniów szkó³
zawodowych pow. gryfickiego” w
ramach Dzia³ania 9,2 Priorytetu IX
Programu Operacyjnego Kapita³
Ludzki 2007 - 2013.

Po g³osowaniu przyszed³ czas na
interpelacje i zapytania radnych
Rady powiatu, ale o tym w odrêbnej
notatce.                                         MJ

W sprawozdaniu z pracy Zarz¹-
du Powiatu Gryfickiego obejmuj¹-
cego okres od 20.06.br. do 21.08 br.
napisano: „Zarz¹d zdecydowa³ o
uniewa¿nieniu przetargu na remont
punktu wodowania kajaków. Wp³y-
nê³a jedna oferta, której cena (98.
503,59 z³) przewy¿sza kwotê, jak¹
zamawiaj¹cy przeznaczy³ na realiza-
cjê powy¿szego zadania (70.000 z³)”.

W uzasadnieniu uchwa³y nr. SP/
2012 Rady Powiatu Gryfickiego z
dnia 28 listopada br. tj. uchwa³y
wprowadzaj¹cej zmiany w bud¿ecie
na 2012 rok w punkcie 7 napisano,
cyt „zwiêksza siê plan wydatków
Starostwa Powiatowego w Gryfi-
cach w dziale 603 - turystyka, roz-
dziale 63 095- pozosta³a dzia³alnoœæ
o kwotê 20 tysiêcy z³otych, z prze-
znaczeniem na budowê zejœcia dla
kajakarzy w Gryficach.

Czyli co? Rezygnuje siê z remon-
tu punktu wodowania kajaków i za 20
tys. rozpoczyna siê budowê zejœcia
dla kajakarzy?

Przecie¿ zejœcie - schody s¹. ¯e
wykonane z poœredniego gatunku
granitu, to co? Ale s¹. ̄ e przy scho-
dach w wodzie jest wysypisko ró¿-
nego gatunku gruzu to co? Kajakarz
nie wie, co jest w wodzie ani tego, ¿e
schody wspieraj¹ siê na workach
(jeszcze pe³nych ¿wiru) - te¿ nie wie.
Ale mieszkañców Gryfic mniej inte-
resuje punkt wodowania, bo do ist-

KIEDY SAMI SIÊ
ZWODUJ¥?

niej¹cej ruiny zarastaj¹cej zielskiem
dawno siê przyzwyczaili. Mieszkañ-
ców interesuje, dlaczego na tablicy
informacyjnej przy przystani kajako-
wej w Gryficach, zamazano farb¹
olejn¹ ca³kowity koszt inwestycji, tj.
projektu pod nazw¹ „Kajakiem do
morza - stworzenie sieci przystani
kajakowych wraz z infrastruktura na
rzece Redze w czterech miejscowo-
œciach Powiatu Gryfickiego P³otach,
Gryficach, Trzebiatowie, Mrze¿y-
nie”, zamazano równie¿ koszt dofi-
nansowania z Europejskiego Fundu-
szu Rozwoju Regionalnego, co siê
sta³o? ̄ e trzeba by³o zamazaæ cyfer-
ki, zbyt du¿e siê okaza³y, jak na inwe-
stycjê wykonan¹ w Gryficach. Czy
mo¿e cofniêto dofinansowanie na to
coœ, co przy Redze wykonano? W
P³otach jest przystañ kajakowa, jak
wykonana nie mamy pojêcia, bo teren
zamkniêty. Ale jest tablica informa-
cyjna, na której widniej¹ cyferki.

I tak ca³kowity koszt ww. projek-
tu to: 7.969.874 z³, dofinansowanie z
Unii - 3.973.957 z³

W przeliczeniu na jedn¹ przy-
stañ dajê to wk³ad w³asny 998.
979,25 z³. Dofinansowanie 993.
489,25 z³, w sumie budowa jednej
przystani kosztowaæ mia³a 1.992.
468,5 z³. Ile faktycznie kosztowa³a
Powiat przystañ gryficka? Ktoœ po-
winien sprawdziæ i podaæ do wiado-
moœci, jak równie¿ to, kto z ramienia
powiatu budowê nadzorowa³.      M

(TRZEBIATÓW) 3 grudnia br. w
godzinach po³udniowych Stra¿nicy
Miejscy otrzymali zg³oszenie od za-
niepokojonej mieszkanki Trzebia-
towa, ¿e w okolicach ulicy D³ugiej
widziano chorego ³abêdzia.

Na miejsce uda³ siê stra¿nik miej-
ski, aby sprawdziæ zg³oszenie.

- Po przybyciu na miejsce okaza-
³o siê, ¿e ³abêdziowi nic powa¿nego
nie jest, lecz by³ na tyle os³abiony, ¿e
nie móg³ dotrzeæ do najbli¿szego
zbiornika wodnego. £abêdŸ zacho-
wywa³ siê doœæ spokojnie i widaæ
by³o, ¿e by³ g³ody. Po przewiezieniu
go nad rzekê Regê zwierzak móg³ li-
czyæ na kromkê chleba od nas, a
nastêpnie zosta³ wypuszczony do
rzeki - powiedzia³ Bartosz Janecki, ze

Stra¿nicy miejscy
pomogli ³abêdziowi

Stra¿y Miejskiej. Stra¿ Miejska zwra-
ca siê z proœb¹ do mieszkañców
gminy Trzebiatów, aby w okresie zi-
mowym informowali funkcjonariu-
szy o podobnych sytuacjach.   UM
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CMYK

Most
Zarz¹d zdecydowa³ o przekaza-

niu w u¿yczenie dla Fundacji FORT
- ROGOWO elementów mostu seg-
mentowego, który znajdowa³ siê w
ci¹gu drogi powiatowej Mrze¿yno -
DŸwirzyno.

Red. Wczeœniej zdecydowa³ o
sprzeda¿y na z³om ww. elementów.
Interwencja ekipy telewizyjnej
zmieni³a pomys³ Zarz¹du.

Komputery
Zarz¹d Powiatu zatwierdzi³ wyni-

ki przetargu na zakup i dostawê
sprzêtu komputerowego wraz z
oprogramowaniem dla PUP w Gryfi-
cach. Spoœród 4 ofert najkorzyst-
niejsz¹ cenowo przedstawi³a firma
HARDSOFT - TELKOM Jaros³aw
KaŸmierczak z Poznania na kwotê
43.542 z³ brutto.

Powiat bêdzie
sprzedawa³

W trakcie posiedzenia Zarz¹d
zdecydowa³ o zleceniu wykonania
wyceny nieruchomoœci po³o¿onych
w obrêbach Rewal, Trzebiatów, P³o-
ty, Gryfice, stanowi¹cy w³asnoœæ
Powiatu Gryfickiego i Skarbu Pañ-
stwa - firmie, która przedstawi³a ofer-
tê najkorzystniejsz¹ cenowo - Biuro
Nieruchomoœci - Jacek Walski z
Nowielic, za kwotê 4 735,50 z³ brutto.

Projekty i energia
Zarz¹d zatwierdzi³ wyniki prze-

targów na:
- zakup materia³ów z projektu

edukacyjnego „Wiedza i kompeten-
cje kluczem do przysz³oœci w ramach
POL wspó³finansowanego ze œrod-
ków EFS”. Z³o¿ona zosta³a jedna
oferta - Fabryka Pomocy Nauko-
wych Sp. z o.o. z Nysy, na kwotê 74
525,73 z³ brutto.

- prowadzenie zajêæ pozalekcyj-
nych w ramach projektu „Postaw na
swój rozwój zawodowy”. Z³o¿ona
zosta³a jedna oferta - Konsorcjum,
ul. 11 listopada 10 z Gryfic, na kwotê
96.192 z³,

- dostawê energii elektrycznej do
lokali, obiektów i na potrzeby oœwie-
tlenia drogowego. W czêœci I zamó-
wienia - Dostawa energii elektrycz-

Z prac Zarz¹du Powiatu
(w okresie od 20.10. 2012 r.
do 19.11.2012 r.)

nej do lokali i obiektów - z³o¿one
zosta³y 4 oferty. Ofertê najkorzyst-
niejsz¹ cenowo z³o¿y³a firma PGA
Obrót S.A. z Rzeszowa na kwotê 3
357 076, 02 z³ brutto, cena jednostko-
wa 297,05 z³ brutto / MWh.

W czêœci II zamówienia - Dosta-
wa energii elektrycznej dla potrzeb
oœwietlenia ulicznego - z³o¿one zo-
sta³y 4 oferty. Najkorzystniejsz¹ ce-
nowo ofertê z³o¿y³a firma ENEA S.A.
z Poznania, na kwotê 1 125 743,55 z³
brutto, cena jednostkowa 290, 40 z³
brutto / MWh.

Nowe mundury
Zarz¹d dokona³ wyboru oferty

na zakup umundurowania dla Po-
wiatowej Spo³ecznej Stra¿y Rybac-
kiej Powiatu Gryfickiego. Spoœród
dwóch z³o¿onych ofert, korzyst-
niejsz¹ cenowo przedstawi³ Zak³ad
Krawiecki Jan Skipor, Czechyñ
36,78-600 Wolin, na kwotê 246 z³ za
sztukê. Wymieniona powy¿ej kwota
pozwoli na zakup 20 kompletów
umundurowania.

VAT w górê?
Zarz¹d rozpatrzy³ wniosek firmy

KORNAS DEVELOPMENT - wyko-
nawcy inwestycji budowy hali wi-
dowiskowo-sportowej w Gryficach,
w sprawie zmiany zawartej umowy,
ze wzglêdu na zmianê stawki podat-
ku od towarów i us³ug.

Red. No i bêdzie ciekawie, dziê-
ki ministrowi Rostowskiemu.

Ujête w zmianie bud¿etu
powiatu

Na wniosek dyrektora Poradni
Psychologiczno-Pedagogicznej po-
wiat zwiêksza plan wydatków w
dziale 854 - Edukacja opieka wycho-
wawcza, rozdziale 85406 - Poradnie
psychologiczno-pedagogiczne, w
tym poradnie specjalistyczne, o
kwotê 22 080 z³, z przeznaczeniem na
bie¿¹c¹ dzia³alnoœæ.

Na realizacjê projektu pn. „B -
biznes” powiat przeznaczy 792
582,12 z³. Pieni¹dze do dyspozycji
Powiatowego Urzêdu Pracy.

Mo¿e warto to miejsce odwie-
dzaæ i w koñcu jakiœ, jednoroczny,
ale w³asny, biznes otworzyæ.

Biuro og³oszeñ: tel. 512 138 349

Redakcja: Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Tel. 694-664-745 e-mail: wppp1@wp.pl

gazeta w Internecie: www.wppp.vel.pl
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Rada Miejska w Gryficach, 23 li-
stopada br. rozpatrywa³a postano-
wienie Komisarza Wyborczego z
dn. 12 listopada 2012 r. o uchyleniu
uchwa³y w sprawie podzia³u gminy
Gryfice na okrêgi wyborcze.

Radny Stanis³aw Ho³ubczak
przedstawi³ nowy podzia³ gminy na
okrêgi wyborcze i g³osami radnych z
Klubu „Razem dla przysz³oœci” pod-
jêto now¹ uchwa³ê. Obwieszczenie o
nowym podziale wywieszone zosta-
³o w gablocie Urzêdu Miejskiego.

Jak siê dowiedzieliœmy nieofi-
cjalnie, nowa uchwa³a zostanie za-

Radny Ho³ubczak
dalej swoje

Na sesji Rady Powiatu, w inter-
pelacjach i zapytaniach, g³os zabra³
radny Leszek Cieciórski, który
przedstawi³ efekty swoich dzia³añ
na temat opieki stomatologicznej
m³odzie¿y.

Na jego zaproszenie na obrady
Komisji Zdrowia dwukrotnie by³a
obecna dr stomatolog Maria Orle-
wicz i to ona opracowa³a plan, który
przedstawiamy poni¿ej.

Na proœbê Komisji Zdrowia i
Opieki Spo³ecznej w Gryficach o
objêcie m³odzie¿y ponadgimnazjal-
nej opiek¹ stomatologiczn¹ infor-
mujê, ¿e  m³odzie¿ ta jest uprawniona
do korzystania ze wszystkich placó-
wek stomatologicznych w ramach
NFZ w ca³ym powiecie.

W celu zachêty do dbania o zdro-
wie jamy ustnej i uzêbienia proponu-
jemy zorganizowanie badañ profi-
laktycznych w oparciu o istniej¹ce
gabinety szkolne: w Szk. Podst. Nr 3
i w Szk. Podst. Nr 4 w Gryficach; w
Gimnazjum nr 1 i w Gimnazjum nr 2 w
Gryficach; w Szk. Podst. Nr 1 w P³o-
tach oraz w Gimnazjum Nr 1 w Trze-
biatowie.

Badania te mog¹ byæ przeprowa-
dzone przez lekarzy stomatologów
zatrudnionych w STOM - GRYF s.c.
w godzinach dodatkowych poza har-
monogramem NFZ. Badania te bêd¹
obejmowa³y ocenê uzêbienia, b³ony
œluzowej i higieny jamy ustnej.

Proponujê;
- organizacjê ca³ego programu

oprzeæ o wspó³pracê z jednostkami
szkolnymi;

Profilaktyka
w szko³ach

- iloœæ godzin przeznaczonych na
badania uzale¿niæ od iloœci uczniów
(1 godz. - 12 osób);

- stawka za 1 godz. pracy  zespo³u
stomatologicznego - 100,00 PLN;

- szczegó³y nale¿y doprecyzo-
waæ w toku dalszych ustaleñ.

Liczba uczniów w szko³ach po-
nadgimnazjalnych prowadzonych
przez powiat gryficki.

1) LO im. Boles³awa Chrobrego w
Gryficach - 336,

2) ZSP im. Czes³awa Mi³osza w
Gryficach - 562,

3) ZSP im. Zbigniewa Herberta w
Trzebiatowie - 297,

4) ZSP im. Wincentego Witosa w
P³otach - 187.

Razem 1382 uczniów.              MJ

Radny Leszek Cieciórski

Powiatowy Ludowy Miêdzysz-
kolny Klub Sportowy „Chrobry” w
Gryficach dzia³a przy LO im. Bole-
s³awa Chrobrego. Prezesem klubu
wed³ug naszych informacji jest Ewa
Przybysz, prywatnie ¿ona nauczy-
ciela wf w tym liceum.

Natomiast pan Janusz Przybysz,
poza tym, ¿e jest nauczycielem wf,
jest jednoczeœnie radnym Rady
Miejskiej w Gryficach w Klubie Ra-
zem dla Przysz³oœci, a reprezentuje
Platformê Obywatelsk¹.

Wy¿ej wymieniony klub sporto-
wy z bud¿etu Gminy Gryfice w 2011
r. otrzyma³ dotacjê w kwocie 7 tys. z³.
Na rok 2012 wnioskowa³ o dotacjê w
wysokoœci 35 tys. z³, w tym na:

Lekkoatletykê - 18 tys. z³; Czwart-
ki lekkoatletyczne - 5 tys. z³; Pi³kê
rêczn¹ - 12 tys. z³.

Rada wnioskowa³a o przyznanie
dotacji na: Lekkoatletykê - 14 tys. z³;
Czwartki lekkoatletyczne - 4 tys. z³;
Pi³kê rêczn¹ - 12 tys. z³.

Starosta wrêcza
puchary za pieni¹dze
Gminy?

W sumie dotacja na powiatowy
szkolny klub wynosi³a 30 tys. z³. Czy
zosta³a w pe³ni wykorzystana, oka¿e
siê po zamkniêciu bud¿etu na 2012
rok. Przypuszczaæ mo¿na, i¿ radna
Teresa Rêkas nie dojrza³a w projek-
cie bud¿etu Gminy Gryfice na rok
2013 dotacji na remont koœcio³a w
Otoku, bo byæ mo¿e Klub „Chrobry”
aplikowa³ o 100 tys. z³ dotacji na 2013
rok.

Zauwa¿my jednak, ¿e klub ten
nale¿y do szko³y ponadgimnazjalnej
i w ¿aden sposób nie powinien ob-
ci¹¿aæ swoj¹ dzia³alnoœci¹ bud¿etu
gminy. Je¿eli ju¿, to wy³¹cznie bu-
d¿et powiatu, chocia¿by dlatego, ¿e
LO Chrobry to ulubione liceum sta-
rosty Kazimierza Sacia. A wychodzi
na to, ¿e starosta sportowcom z LO
Chrobry chêtnie wrêcza puchary
kupione za pieni¹dze z bud¿etu Gmi-
ny Gryfice. £adnie to tak - panie Sta-
rosto? Kosztem gminy zaskarbiaæ
sobie ¿yczliwoœæ przysz³ych pana
wyborców?                                  MJ

(TRZEBIATÓW) Rozpoczê³a
siê budowa œwietlicy wiejskiej w Mi-
ros³awicach.

Koszt budowy nowej placówki
to ponad 530 tys.z³. Na now¹ inwe-
stycjê gmina Trzebiatów pozyska³a
œrodki finansowe z Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich na lata
2007-2013.

- Na budowê nowej œwietlicy ca³a
spo³ecznoœæ wiejska czeka³a bardzo
d³ugo. Cieszê siê, ¿e prace wreszcie
ruszy³y i ju¿ nied³ugo bêdziemy cie-
szyæ siê z nowego miejsca do spo-
tkañ i integracji mieszkañców - po-

Budowa nowej œwietlicy
w Miros³awicach

wiedzia³ Bogdan Szafrañski, so³tys
Miros³awic.

W ramach inwestycji powstanie
placówka oœwiatowo-wychowaw-
cza wraz z niezbêdnym zapleczem
sanitarnym i kuchennym. G³ównym
wykonawc¹ umowy jest Przedsiê-
biorstwo Produkcyjno-Us³ugowo-
Handlowe MIRTECH z Czarnkowa.
Wartoœæ umowy to 530 141,78 z³. W
ramach projektu gmina Trzebiatów
otrzyma³a dofinansowanie ze œrod-
ków Unii Europejskiej w wysokoœci
214 929,00 z³.

Nowa œwietlica gotowa bêdzie w
maju 2013 roku.                           UM

Ponowny podzia³ gminy na okrêgi wyborcze

skar¿ona przez prawdopodobnie
wszystkie so³ectwa gminy Gryfice.
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Do przesz³oœci nale¿¹
senne obrady na
sesjach Rady Powiatu.
Kolejna, XXV sesja by³a
mo¿e nie bardzo
burzliwa, ale z emocjami,
które budz¹ interpelacje
i zapytania radnych
Zbigniewa
Chabowskiego, Romana
£obo¿ewicza. Radny
S³awomir Sidor
cokolwiek na sesjê siê
spóŸni³, interpelacji nie
sk³ada³, pytañ tym razem
te¿ nie zadawa³. Jak by³o
przedstawiamy poni¿ej.

Mówi radny Rady Powiatu Ro-
man £obo¿ewicz: - Dobrze siê sta³o,
¿e punkt „interpelacje i zapytania
radnych” zosta³ przeniesiony po
uchwa³ach. Przynajmniej bêdzie
czas na d³u¿sze rozmowy. Dziêkujê
serdecznie za odpowiedŸ na po-
przednie interpelacje.

I dalej mówi radny Roman £obo-
¿ewicz: - W Gryficach funkcjonuje
Powiatowy Ludowy Miêdzyszkol-
ny Klub Sportowy „Chrobry”. Kto
go prowadzi, nie powiem, to tylko
norm¹ jest na sesjach Rady Miej-
skiej, ¿e pytaj¹ o nazwiska. Nato-
miast ja chcia³em siê zapytaæ tak - czy
ten¿e klub otrzyma³ z powiatu jak¹-
kolwiek dotacje? Je¿eli nie, to dla-
czego? Ze wzglêdu na to, ¿e ten¿e
klub skierowa³ oferty do jednostek
samorz¹dowych na swoj¹ dzia³al-
noœæ sportowo-rekreacyjn¹. Nie
ukrywam, ¿e oferta ciekawa. Wiem ile
ten klub otrzyma³ œrodków z bud¿etu
Gminy Gryfice. Pytanie jest - czy
otrzymali dotacjê z powiatu, jeœli nie,
to dlaczego?

G³os zabiera radny Rady Powia-
tu Zbigniew Chabowski: - Faktycz-
nie, pomys³ z tym, ¿eby przenieœæ in-
terpelacje na koniec sesji jest do-
brym pomys³em. Tym bardziej, ¿e
daje nam wyd³u¿enie rozmowy. Ka-
zik (radny zwraca siê do starosty
przyp. red.), dziêkujê za udzielenie
odpowiedzi na wszystkie pytania i
interpelacje, które zg³asza³em wcze-
œniej.

Pozwolê sobie wyst¹piæ z tak¹
spraw¹: sekretarz Powiatu Stanis³aw
Ho³ubczak, pe³ni¹cy funkcjê radne-
go w Gminie Gryfice, wystêpowa³
wielokrotnie w sprawie wykorzysty-
wania pojazdu s³u¿bowego przez
burmistrza Gryfic. Natomiast w listo-
padowym wydaniu „Gazety Gryfic-

Radni rozgrzewaj¹ starostê pytaniami
kiej” znalaz³em artyku³ - notatkê do-
tycz¹c¹ równie¿ podobnego zdarze-
nia w Powiecie. Ja zacytujê fragment,
poniewa¿ s¹ to jasno postawione
pytania, cytat: „Mo¿e tak w Zarz¹-
dzie Powiatu znajdzie siê jakiœ od-
wa¿ny radny i zada pytanie, dlacze-
go to sekretarz powiatu ma do dys-
pozycji s³u¿bowy samochód, bo w
skali kraju jest to niew¹tpliwie
pierwszy przypadek tego typu. Na-
stêpne pytanie - czy ma zawart¹
jak¹œ umowê ze starostwem powiatu
na dysponowanie s³u¿bowym au-
tem i od kiedy zawart¹, jak i równie¿
to, ile w skali roku zap³aci³ za u¿ywa-
nie samochodu do celów prywat-
nych”. Tak gazeta postawi³a pyta-
nia. Ja, jakby je powielam. Ostatnio
- kontynuuje radny Chabowski -
przegl¹da³em internet. Nie jestem
zwolennikiem takich komentarzy,
które siê pojawiaj¹ pod ró¿nymi ar-
tyku³ami, zreszt¹ dobrze wiecie co
tam mo¿na przeczytaæ. Ma³o tego, co
mo¿na jeszcze napisaæ. Natomiast
jeden by³ bardzo wymowny i oczy-
wiœcie umiarkowany w tonie, bo
wiêkszoœæ nie jest umiarkowana w
tonie, cytujê: „Kozak powiedzia³, ¿e
Gryfice s¹ ma³ym miastem i dlatego
œcie¿ki rowerowe s¹ zbêdne, bo
wszêdzie mo¿na dotrzeæ piechot¹.
To ja nie rozumiem dlaczego Ho³ub-
czak - przepraszam, ale tak to jest
sformu³owane - porusza siê po Gry-
ficach samochodem s³u¿bowym”.

Jest to trochê w tonie zabawnym.
Ale pozwoli³em sobie równie¿ spoj-
rzeæ na schemat organizacyjny sta-
rostwa powiatowego, który jest w
BIP-ie. I Stasiu H. ma te¿ pod sob¹
Wydzia³ Administracyjny i Spraw
Obywatelskich. Byæ mo¿e uprasz-
czam sprawê, ale nie wydaje mi siê,
¿e sprawy obywatelskie, które s¹ za-
³atwiane w urzêdzie, wymagaj¹ do
poruszania siê po tym urzêdzie sa-
mochodu s³u¿bowego. Chyba, ¿e
bêdzie jakiœ mniejszy, elektryczny. -
za¿artowa³ radny Chabowski.

- Panie Starosto, na stronie inter-
netowej BIP-u naszego Starostwa
Powiatowego, w zak³adce - Organi-
zacja Starostwa, s¹ wymienione wy-
dzia³y, s¹ wymienieni ich dyrektorzy
- rozpocz¹³ kolejn¹ interpelacjê rad-
ny Roman £obo¿ewicz. - Je¿eli cho-
dzi o Powiatowe Centrum Marketin-
gu etc., dyrektorem tam jest Tomasz
Aniuksztys. Natomiast na stronie
g³ównej starostwa, w zak³adce -
Kontakty, ju¿ w Powiatowym Cen-
trum Marketingu etc. jest kto inny.
Do czego zmierzam?  W tej  zak³adce
- Kontakty wymienione s¹ wydzia³y
i w tych¿e wydzia³ach wymienione
s¹ osoby zatrudnione, przyk³ado-
wo: Wydzia³ Administracji i Spraw
Obywatelskich - 11 osób, Wydzia³

Bud¿etu - 8 osób, ale Powiatowe
Centrum Marketingu zatrudnia a¿ 1
osobê. Id¹c tutaj tokiem myœli moje-
go serdecznego kolegi Stanis³awa
Ho³ubczaka, który na sesji Rady
Miejskiej zada³ pytanie: „Ile jest na-
czelników, ich œrednia p³aca, ile jest
urzêdników w urzêdzie miejskim i
œrednia p³aca, po co jest promocja,
na co s¹ planowane œrodki”. To ja
mam tutaj pytanie takie. Panie staro-
sto, jakie stanowiska i jakie p³ace s¹
zaplanowane w tym Centrum Marke-
tingu na 2013 r. Chodzi tu o wszyst-
kie  osoby tam zatrudnione, niezale¿-
nie od skierowañ czy to na prace
interwencyjne, roboty publiczne i
przez kogo kierowane. Chodzi o to,
ile osób tam pracuje i jaka p³aca z
tego wynika. Dziêkujê - zakoñczy³
radny £obo¿ewicz.

G³os zabra³ ponownie radny Zbi-
gniew Chabowski.

- Niew¹tpliwie z t¹ kwesti¹ ³¹czy-
³aby siê kolejna, o któr¹ warto zapy-
taæ. Od starosty otrzyma³em infor-
macjê, co do pe³nomocnictwa dyrek-
tor PUP. Znalaz³em tam trzy pe³no-
mocnictwa tj. do zarz¹dzania, pro-
wadzenia b¹dŸ obs³ugi projektów
sk³adanych w ramach EFS, nato-
miast nie dopatrzy³em siê, byæ mo¿e
umknê³o to mojej uwadze - czy dy-
rektor PUP równie¿ posiada upo-
wa¿nienie czy pe³nomocnictwo do
obs³ugi w Powiatowym Urzêdzie
Pracy z zw³aszcza wykorzystywania
i wydawania decyzji z zakresu in-
strumentów rynku pracy. Poniewa¿
tych instrumentów rynku pracy tro-
szeczkê jest. A od jakiegoœ czasu s¹
powa¿ne w¹tpliwoœci, a przynaj-
mniej powstaj¹ pytania, co do wyko-
rzystywania i przeznaczenia niektó-
rych tych instrumentów. Wystêpuje
zjawisko takie, ¿e z PUP kieruje siê do
pracy pracowników np. do ZGK w
Gryficach i oni trafiaj¹ póŸniej do
innej instytucji, jak równie¿ do staro-

stwa powiatowego. W moim przeko-
naniu budzi to troszeczkê w¹tpliwo-
œci, co do zasad funkcjonowania.
St¹d moja serdeczna proœba i to z
racji nadzoru o przedstawienie pre-
cyzyjne - ile do tej pory zrealizowa-
liœmy, jak wykorzystaliœmy instru-
menty pracy. Prosi³bym te¿ o zesta-
wienie tych, którzy uzyskali ró¿ne
œwiadczenia, które s¹ wymienione w
ustawie. Nie bêdê ich tutaj wymie-
nia³, bo szkoda czasu. Ale równie¿ w
kontekœcie takim - czy by³o kontro-
lowane to zjawisko, o którym powie-
dzia³em wczeœniej.

Dlaczego? Dlatego, ¿e budzi to
wiele emocji. Myœlê, ¿e warto tê
sprawê wyjaœniæ, budzi wiele emocji
i to, ¿e s¹ instytucje, firmy w powie-
cie gryfickim, które wsparcie w ten
sposób, rozumiane - w cudzys³owiu
mówiê - wsparcie  jest, je¿eli chodzi
o finanse - znacz¹ce. St¹d proœba o
wykaz i zestawienie tych pracodaw-
ców, którzy najchêtniej korzystali z
tego typu pomocy. - poprosi³ radny
Chabowski.

Dyrektor PUP Beata Smoleñska,
obecna na sesji, potwierdzi³a, i¿ po-
siada takie upowa¿nienia.

Ponownie radny Roman £obo¿e-
wicz: - Panie starosto, w schemacie
organizacyjnym starostwa powiato-
wego, na stronie internetowej, funk-
cjonuje tj. umieszczone jest etatowe
stanowisko cz³onka Zarz¹du. Mam
pytanie - kto obecnie pe³ni tê funk-
cjê oraz gdzie w tym schemacie mogê
znaleŸæ mojego kolejnego serdecz-
nego przyjaciela - Przemys³awa Ko-
walewskiego?

Starosta Powiatu Kazimierz Saæ
- Czy nie proœciej by by³o przed-

stawiæ te pytania na posiedzeniu
Zarz¹du Powiatu, na które zapra-
szam.

- Nie - odpowiedzia³ krótko radny
Zbigniew Chabowski.                 MJ
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(GRYFICE) Zarz¹d Powiatu
zatwierdzi³ plan zimowego utrzy-
mania dróg powiatowych w powie-
cie gryfickim w okresie zimy
2012/2013.

B³oto na bruku

Mo¿e Zarz¹d zorganizuje wizjê
lokaln¹ wybrukowanych ulic w Gry-
ficach i wymusi na firmie zajmuj¹cej
siê ich sprz¹taniem usuniêcie b³ota
zalegaj¹cego wzd³u¿ krawê¿ników.

(GRYFICE) W sobotê,
1 grudnia 2012 roku,
w wigiliê I Niedzieli
Adwentu, wieczorem,
odszed³ do Domu Ojca
wieloletni proboszcz
Parafii pw. Wniebowziêcia
Najœwiêtszej Maryi Panny
ks. pra³at kanonik Jerzy
Sosna.

O zmar³ym kilka s³ów powiedzia-
³y nam panie Teresa Gil, Leokadia
Dziemieñczuk i E. Olawa.

- To dla nas bardzo smutna i nie-
spodziewana wiadomoœæ mówi pani
Teresa Gil. Jeszcze w czwartek by³ w
koœciele. Kiedy w lipcu br. przeszed³
na kap³añsk¹ emeryturê, to dalej
pe³ni³ swoj¹ duszpastersk¹ pos³ugê
i by³ zawsze obecny w konfesjonale.
Codziennie te¿ sprawowa³ jedn¹
Mszê, œw., bo taki jest kanoniczny
obowi¹zek ka¿dego kap³ana. Ksi¹dz
proboszcz Jerzy Sosna by³ bardzo
dobrym cz³owiekiem, uczciwym, rze-
telnym i pracowitym. Wszystkie pra-
ce remontowe, jakie robi³ w koœciele,
czy przy koœciele, to nigdy nie wo³a³
od parafian ¿adnych pieniêdzy, ale
zawsze dziêkowa³ za to, co otrzyma³
od wiernych na tacê. Nie mia³ cenni-
ka na pos³ugê kap³añsk¹ tj. sakra-
ment chrztu, sakrament ma³¿eñski,
na Msze œw. zamawiane w intencji
zmar³ych. Nie mia³ cennika.

- To prawda - mówi pani Leokadia
Dziemieñczuk. - Cennika nie mia³ i

(GRYFICE) W marketach Bie-
dronki oraz Netto 30 listopada br.
rozpoczê³a siê zbiórka darów tj.
¿ywnoœci, s³odyczy itd. By jeszcze
przed œwiêtami Bo¿ego Narodzenia
przygotowaæ paczki dla mniej po-
siadaj¹cych.

W Biedronce 30 listopada br. dy-
¿ur pe³nili wolontariusze w mundu-

Akcja Serce - plus
- Œwiêta

rach OSP Cerkwica. 1 grudnia w
Netto wolontariuszami byli ucznio-
wie ze szkó³ podstawowych i gimna-
zjalnych Nr 1 i 2.

Nad ca³oœci¹ czuwa³y panie z
Oœrodka Pomocy Spo³ecznej w Gry-
ficach i nauczyciele. Kolejna zbiórka
¿ywnoœci 7 - 8 grudnia. Wolontariu-
sze prosz¹ o hojne dary.              MJ

Zmar³ ksi¹dz Jerzy Sosna
¿ycia ³atwego te¿ nie mia³. Myœlê tu
o jego dzieciñstwie, o którym zawsze
opowiada³ ze smutkiem. To by³ cz³o-
wiek, który zna³ biedê i bardzo ceni³
ludzk¹ ¿yczliwoœæ. By³ te¿ naszym
spowiednikiem, który potrafi³ zrozu-
mieæ drugiego cz³owieka i pomóc mu
rozwi¹zywaæ problemy, jakie niesie
codzienne ¿ycie. By³ lekarzem na-
szego sumienia, a mo¿e naszych
dusz. -

- Ksi¹dz proboszcz by³ bardzo
skromnym cz³owiekiem ka¿da z nim
rozmowa, to jak rozmowa z w³asnym
ojcem - mówi pani E. Olawa. - Mimo,
¿e byliœmy prawie równolatkami. Dla
mnie jego widok w konfesjonale, to
jak obecnoœæ ¿ywego anio³a w ko-
œciele.

- S¹dzê, ¿e nasza parafia nigdy
ju¿ nie bêdzie mia³a takiego kap³a-
na, jakim by³ proboszcz Sosna. To
by³ kap³an, który wiarê swoj¹ wy-
ssa³ z mlekiem matki, a kap³añstwo
ceni³, jako pos³ugê Bogu i ludziom.
By³ uczciwym i bêdzie nam osobi-
œcie brakowa³o tego dobrego ka-
p³ana i cz³owieka - powiedzia³a
pani Teresa Gil.

Ksi¹dz Jerzy Sosna, zgodnie z
wol¹ wyra¿on¹ w testamencie, spo-
cznie na gryfickim cmentarzu. Cere-
monia pogrzebowa odbêdzie siê
dziaisj, 6 grudnia 2012 r.

Ks. Jerzy Sosna by³ probosz-
czem parafii pw. WNMP w Gryficach
oraz dziekanem Dekanatu gryfickie-
go od 15 wrzeœnia 1994 roku do 1 lip-
ca 2012 roku.                                  MJ

W niedzielê rano, jeden z moich
dobrych kolegów ministrantów za-
dzwoni³ do mnie, o godzinie 9.00, z
informacj¹, która by³a dla mnie nie do
wiary. Us³ysza³em krótkie „Pra³at nie
¿yje”. Ta wiadomoœæ wstrz¹snê³a za-
równo wikariuszami, obecnym pro-
boszczem, jak i nami. Nasza ma³a
spo³ecznoœæ m³odszej s³u¿by litur-
gicznej by³a z ks. Sosn¹ niezwykle
z¿yta. Ka¿dy z nas w stosunku do ks.
pra³ata odczuwa³ ogromny respekt i
szacunek. By³ on dla nas wzorem,
kimœ, kto zawsze wspomo¿e dobr¹
rad¹, jak i drugim ojcem, gdy¿ potra-
fi³ skarciæ s³usznie, zaœ my jego uwa-
gi zawsze przyjmowaliœmy do serca,
wiedz¹c, ¿e ma racjê, nie z uwagi na
siwe w³osy, lecz z uwagi na szacunek
do jego osoby. By³ to ksi¹dz niesa-
mowity, pe³en ciep³a, jak i zarówno
stanowczoœci.

Mieliœmy go za bohatera walk
stoczniowych, za najlepszego dzie-
kana, ale przede wszystkim za wspa-
nia³ego cz³owieka, u którego przy
spowiedzi nie odczuwa³o siê ani
krzty wstydu czy strachu. By³ cenio-
ny niezwykle wysoko nie tylko przez
nas, lecz przez ogromn¹ liczbê gryfi-
czan. Ministranci ju¿ z odleg³oœci
mijaj¹c czy widz¹c ks. proboszcza
Jerzego Sosnê pochylali siê na po-
witanie jak najni¿ej. Myœl, ¿e ju¿ nie
bêdzie nam dane spotkaæ siê z nim,

powitaæ siê i porozmawiaæ, przepe³-
nia nas wielkim smutkiem, lecz wie-
my, ¿e teraz nasz proboszcz jest w
lepszym miejscu i nareszcie napraw-
dê odpocznie po tylu latach ciê¿kiej
pracy na rzecz naszej parafii. Nie
sposób jest s³owami opisaæ, jak
wielkie by³o nasze poszanowanie
dla ks. Jerzego. Niestety nie nacie-
szy³ siê tak krótk¹ emerytur¹. Kiedyœ
powiedzia³, ¿e na wakacje bêdzie
chodzi³ na spacery po naszym gry-
fickim parku. Mamy nadzieje, ¿e te-
raz nareszcie nasz proboszcz, nasz
pra³at Jerzy Sosna, ma czas na spa-
cery wœród zieleni. By³ to ksi¹dz nie-
zwyk³y, którego otwarcie mierzyæ
mo¿na miar¹ ks. Ruta.

  Adam Kulikowski ministrant
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

MIESZKANIA

Powiat ³obeski
£obez, sprzedam kawalerkê w cen-
trum III piêtro. Tel. 794 561 317.

Sprzedam mieszkanie, gara¿ w
£obzie, 3 pokoje, parter, centrum.
Tel. 667 938 340

Stancja do  wynajêcia w £obzie,
dwa pokoje, kuchnia, ³azienka. Tel.
607 129 519.

Kupiê gospodarstwo lub
grunt rolny. Tel. 664 944 635

Powiat gryficki

Sprzedam gara¿ blaszany o wymia-
rach 5m x 3m. Cena 1.300 z³. Tel.
693 662 332

Wynajmê w centrum £obza  lokal
u¿ytkowy 50 mkw. na sklep, us³ugi,
biuro.  Tel. 691 305 860.

Sprzedam dom w Zwierzynku o
pow. 76 mkw. ( dwa pokoje, kuch-
nia, ³azienka ), budynek gospodar-
czy + dzia³ka o pow. 3251 mkw. Tel.
609 809 616

Lokal u¿ytkowy ok. 30 mkw. w cen-
trum £obza do wynajêcia. Tel. 501
894 828.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

US£UGI

Powiat œwidwiñski

Powiat ³obeski

NIERUCHOMOŒCI

Powiat gryficki

Sala w Pogorzelicy do wynajê-
cia na wesela. Mo¿liwoœæ za-
kwaterowania. Atrakcyjne ceny.
Kontakt tel. 502 412 274.

DOMY NA SPRZEDA¯
OFERTY BEZPOŒREDNIE - BEZ PROWIZJI OD KUPUJ¥CEGO

Be³czna - 2 pokoje, pow. 92 mkw, dzia³ka 213 mkw - CENA 185.000 z³
Borkowo Wielkie - wolno stoj¹cy o pow. 63 mkw, dzia³ka 6300 mkw - CENA 60.000 z³
£obez - bliŸniak o pow. 64,6 mkw, dzia³ka 287 mkw - CENA 200.000 z³
£obez - stan surowy otwarty, pow. 400 mkw, dzia³ka 754 mkw - CENA 260.000 z³
£obez ul.Czcibora - 5 pokoi, pow. 223 mkw, dzia³ka 617mkw - CENA 325.000 z³
P³oty - 6 pokoi, pow. 100mkw, dzia³ka 1523 mkw - CENA 310.000 z³
Resko - 4 pokoje, pow. 70 mkw, dzia³ka 1077 mkw - CENA 155.000 z³
Resko (okolica) - wolno stoj¹cy o pow. 180 mkw, dzia³ka 3534 mkw - CENA 152.000 z³
Stara Dobrzyca - 3 pokoje, bliŸniak o pow. 71 mkw, dzia³ka 271 mkw - CENA 200.000 z³
Wêgorzyno - bliŸniak o pow. 54,48 mkw, 2 pokoje, dzia³ka 979 mkw - CENA 155.000 z³
Wêgorzyno (okolica) - wolno stoj¹cy o pow. 80 mkw,
                    dzia³ka 6100 mkw - CENA 110.000 z³

MIESZKANIA NA SPRZEDA¯ I WYNAJEM
OFERTY BEZPOŒREDNIE - BEZ PROWIZJI OD KUPUJ¥CEGO

Dobra ul. Wojska Polskiego  - 2 pokoje, II piêtro, pow. 39,3 mkw - CENA 95.000 z³
£obez ul. Browarna - kawalerka, pow. 30 mkw - CENA 75.000 z³
£obez ul. Obroñców Stalingradu, 3 pokoje, pow. 53,37mkw - CENA 180.000 z³
Lesiêcin - 4 pokoje, parter, pow. 74,65 mkw + gara¿ i piwnica - CENA 120.000 z³
Smólsko - bezczynszowe 3 pokoje, parter, pow. 92,9 mkw + gara¿  - CENA 120.000 z³

DZIA£KI NA SPRZEDA¯
OFERTY BEZPOŒREDNIE - BEZ PROWIZJI OD KUPUJ¥CEGO

CZAPLINEK (okolica) - dzia³ka rolna o pow. 1,99 ha - CENA 298.000 z³
£OBEZ ul. Magazynowa - dzia³ka inwestycyjna o pow. 3051mkw
              z magazynem - CENA 160.000 z³
£OBEZ - teren inwestycyjny z zabudowaniami - CENA 225.000 z³
£OBEZ ul. Magazynowa - dzia³ka komercyjna z magazynami
              o pow. 6599mkw - CENA 320.000 z³
TUCZE - dzia³ka budowlana o pow. 2700 mkw - CENA 45.000 z³
ZAGOZD - dzia³ka o pow. 1 ha pod obs³ugê turystyczn¹ - CENA 200.000 z³

Powiat ³obeski

INNE

Powiat ³obeski

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Region

Powiat œwidwiñski
Kêpczewo – 5 km od Œwidwina-
sprzedam mieszkanie 3 pokojowe,
66,5 mkw. I piêtro, mieszkanie we-
wnêtrzne + gara¿. Tel. 503 430 152

Sprzedam mieszkanie bez czyn-
szowe, 2 pokoje z kuchni¹, 40 mkw.,
po kapitalnym remoncie, bez na-
k³adu finansowego, w S³awoborzu.
W miejscowoœci koœció³, bank,
szko³y, przychodnie lekarskie, skle-
py i poczta. Tel. 500 308 446.

Region

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯. Tel.
598 334 536, 605 286 058, 661
953 331. PRODUCENT GO-
STAL PRZECHLEWO. U nas
najtaniej

PRACA

Przyjmê do pracy w gospodarstwie
rolnym traktorzystê, kombajnistê
na nowoczesny sprzêt rolniczy
(mo¿liwoœæ zamieszkania). Tel.
887 101 209.

Przyjmê stró¿a do pracy w gospo-
darstwie rolnym, rencistê lub eme-
ryta. Tel. 887 101 209.

ROLNICTWO

Region

Gara¿ do wynajêcia przy ul. Trzy-
g³owskiej. Tel. 91 384 2678, 501
305 767

Gara¿ murowany przy ul. Litewskiej
sprzedam. Gryfice Tel. 609 662 729

Lokal u¿ytkowy I p. centrum Gryfic
do wynajêcia. Tel. 504 040 555.

Kupiê byczki, ja³ówki do 400 kg.
Tel. 783-678-070.

Cyklinowanie i lakierowanie par-
kietów i desek pod³ogowych. Tanio
i dobrze. Tel. 505964520.

Szybkie kredyty na dowód osobisty
Tel. 604 221 339

Sprzedam niedrogo mebloœciankê
+ stolik oraz tapczan + fotel. Stan
bardzo dobry. Telefon kontaktowy
534 681 195

MEBLE KA–MAR. Du¿y wybór mebli
u¿ywanych £obez ul. Bema ( hale
ZNMR ). Tel. 721 766 576. Zapra-
szamy

Zespó³ muzyczny na ka¿d¹ okazjê -
PROMOCJA - tel. 604 221 339

Sprzedam piec c.o. 12 kW bdb. stan
+ rega³y sklepowe wraz z ladami.
Tel. 603 037 940, 695 938 816

Niedrogo sprzedam zdemontowa-
ny piec kaflowy. Tel. 667-329-389.

Sprzedam w Gryficach bez czynszo-
we mieszkanie 55 mkw., 2 pokoje,
kuchnia, ³azienka, przedpokój.
Cena 119 tys. z³. Tel. 601 888 593

Sprzedam mieszkanie w Jaromi-
nie – 3 pokoje, kuchnia, ³azienka,
ogrzewanie CO i gaz, II piêtro, blok
ocieplony, 62 mkw.. Cena do
uzgodnienia. Tel. 512 150 254

Powiat gryficki

Zatrudniê kierowcê kat. C+E na tra-
sie Polska – Norwegia, Norwegia –
Polska. Tel. 607 585 561

Zatrudniê mechanika w Nowogar-
dzie do samochodów ciê¿arowych,
tel. 607 585 561.

Powiat œwidwiñski

NAUKA

Matematyka pomoc. £obez Tel. 516
166 301

Powiat ³obeski

Biuro og³oszeñ: tel. 512 138 349

Redakcja Gazety Gryfickiej
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745, e-mail: wppp1@wp.pl
gazeta w Internecie: wppp.vel.pl
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Ko³o Gospodyñ Miejskich w
Gryficach dzia³aj¹ce w Domu Pracy
Twórczej zaprasza na wystawê-kier-
masz z okazji Œwi¹t Bo¿ego Narodze-

Zaproszenie
nia czynn¹  w dniach 10.12.-
15.12.2012 r. w godz. 10.00-18.00, w
sobotê w godz.10.00-14.00; miejsce:
sala konferencyjna.

Przekazywanie dzieciom daw-
nych tradycji i obyczajów to wa¿ne
zadanie dla doros³ych.

30 listopada br. w Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej w Gryficach w
Oddziale dla dzieci zosta³o zorgani-
zowane spotkanie andrzejkowe dla
uczniów kl. I A z SP nr 3 w Gryficach.
W tym dniu ka¿dy chce sobie po-
wró¿yæ, ale w czytelni  zanim przy-
st¹piono do  zabawy, bibliotekarka
opowiedzia³a dzieciom jak wró¿ono
dawniej, przeczyta³a wiersz pt. „An-
drzejkowe wró¿by” autorstwa Bo-
gus³awa Michalca, korzysta³a te¿ z
ksi¹¿ki dla dzieci, w której autor w
humorystyczny sposób opisuje
w³aœcicieli poszczególnych imion.
Potem ju¿ by³a tylko weso³a zabawa.

Andrzejkowe
czary-mary

Pierwszaki byli ciekawi jakie
imiona bêd¹ nosili ich przyszli wy-
brañcy, jakie bêd¹ mieli charaktery?
Pani Olga Lech i dzieci du¿o dowie-
dzia³y siê równie¿ o sobie: kim w
¿yciu zostan¹, kto jest ambitny i
kole¿eñski a kto lubi siê obra¿aæ a
nawet poplotkowaæ. Wró¿b by³o
wiele, w³¹cznie z przestawianiem
bucików a droga z czytelni dzieciêcej
do drzwi wyjœciowych jest  d³uga.
Ostatnia wró¿ba okaza³a siê jedn¹ z
najlepszych, dawa³a nadziejê na
otrzymanie mi³ego prezentu ale by³a
te¿ s³odka bo losy zosta³y przymo-
cowane do cukierków. Dzieci mia³y
wspania³¹ zabawê a my  wierzymy, ¿e
coœ zapamiêta³y z polskich ludo-
wych zwyczajów.                A. Burda

(KARNICE) Uczniowie klas II
gimnazjum w Zespole Szkó³ Pu-
blicznych w Karnicach wraz ze swo-
im nauczycielem pani¹ Gabriel¹
Wojciechowicz, na zajêciach arty-
stycznych postanowili „pójœæ o
krok dalej” i pog³êbiæ swoj¹ wiedzê
na temat sztuki przestrzennej.

Ten rodzaj sztuki tak charaktery-
styczny dla czasów wspó³czesnych,
który spotykamy w wielu miejscach
w formie obiektów przestrzennych,
malowide³ lub akcji artystycznych
zainspirowa³ naszych uczniów do
poszukiwañ w³asnych aktywnoœci
twórczych.

   Klasy gimnazjalne, które zosta-
³y podzielone na 4-5 osobowe grupy
uczestnicz¹ce w projekcie mia³y do
wykonania wybrane przez siebie
zadania artystyczne.

   Zrealizowane tematy to:
1. Nakrycia g³owy potêguj¹ce

moc rozumu.
2. Okulary wyrazistoœci.
3. Maski nastroju.
4. Tarcza zwyciêskiej szko³y.
     Podczas wspólnej pracy ka¿-

dy z uczestników zdoby³ szereg
umiejêtnoœci; planowania, dzia³ania
w zespole, podejmowania decyzji,
oceniania a tak¿e prezentowania
dokonañ. Efekt koñcowy i publiczna
prezentacja by³a mi³ym zaskocze-
niem dla uczniów naszej szko³y, na-
uczycieli a przede wszystkim dla
samych autorów prac.               ZSP

BARWY NIE TYLKO
DO OZDOBY - ROZWIJANIE
WYOBRA•NI
PRZESTRZENNEJ UCZNIA

W Szkole Podstawowej w Prusi-
nowie realizowany jest od listopada
2012 roku Projekt WYRÓWNAÆ
SZANSE w ramach Programu Ope-
racyjnego Kapita³u Ludzkiego.

   W zajêciach warsztatowych,
wyjazdach edukacyjnych oraz wy-
jazdach na basen uczestniczyæ bêd¹
uczniowie klas IV - VI. Zaplanowano
nastêpuj¹ce zajêcia:

- Matematyka z komputerem -
zajêcia warsztatowe, których celem
jest poprawienie umiejêtnoœci mate-
matycznych, naukowo- technicz-
nych i informatycznych.

- Klub odkrywców -  w sposób
twórczy uczniowie poszerzaj¹ i zdo-
bywaj¹  wiedzê przyrodnicz¹.

- Zdrowo i bezpiecznie ¿yj - na
zajêciach uczniowie poznaj¹ wp³yw

zasad zdrowego ¿ywienia i aktywno-
œci fizycznej na zdrowie.

- Edukacja regionalna -  przybli-
¿ana jest uczniom znajomoœæ w³a-
snego regionu, jego wartoœci, trady-
cje oraz legendy.

- Szkolna grupa dziennikarska -
na zajêciach uczniowie poprawiaj¹
swoje umiejêtnoœci pisania, czyta-
nia i korzystania z informacji.

- Angielski jest ³atwy - celem za-
jêæ jest poprawienie komunikowania
siê w jêzyku angielskim.

- Poznaj siebie - uczniowie lepiej
poznaj¹ samych siebie i swoje zain-
teresowania i predyspozycje.

Projekt zostanie zakoñczony 31
lipca 2014 roku.

Gra¿yna Iwañczyk-Stañczyk
asystent koordynatora

projektu

Wyrównaæ szanse
w Prusinowie
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Szanowni Pañstwo.
Przepraszam, ¿e nie mogê Wam powiedzieæ tego osobiœcie, a czyniê za

poœrednictwem „Oœwiadczenia”, ale powodem tego jest stan mojego zdro-
wia.

Do takiej decyzji sk³oni³o mnie Wasze - radnych z Klubu Razem - „Oœwiad-
czenie”, podjête na listopadowej sesji, jako stanowisko Rady Miejskiej.

Ja stanowczo z Waszym „Oœwiadczeniem” siê nie zgadzam i jemu zaprze-
czam! Uwa¿am, ¿e to jest stanowisko Klubu Radnych Razem, a nie Rady
Miejskiej.

Kieruj¹c siê Waszym tokiem rozumowania, moglibyœcie Pañstwo z po-
wodzeniem utworzyæ Ksiêstwo Trzebiatowskie z Ksiêciem S³awomirem na
czele, bo gdybyœcie mu tego nie zatwierdzili, to zrobi³by Wam dym, jak - nie
przymierzaj¹c - mia³o to miejsce na wyjazdowej sesji Rady Miejskiej w Cho-
mêtowie.

Przechodz¹c zaœ do meritum.
Tu w znacznej mierze pos³u¿ê siê s³owami Waszego „Oœwiadczenia”.

***
Mija po³owa kadencji Rady Miejskiej Trzebiatowa. Minê³y dwa lata od

z³o¿enia przez nas, radnych, przysiêgi: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczy-
pospolitej Polskiej, œlubujê uroczyœcie obowi¹zki radnego sprawowaæ god-
nie, rzetelnie i uczciwie, maj¹c na wzglêdzie dobro mojej gminy i jej mieszkañ-
ców”. Tu prawie wszyscy dopowiadali zdanie: „Tak mi dopomó¿ Bóg”.

Szanowni Pañstwo Radni.
Zgadzam siê z Wami, ja te¿ z niepokojem obserwowa³em i obserwujê

degradacjê gospodarcz¹ naszej gminy, o czym niejednokrotnie siê wypo-
wiada³em. Ale uwa¿am, ¿e degradacja ta jest wynikiem niewiedzy, niekom-
petencji i indolencji Rady Miejskiej na przestrzeni dziesiêciolecia oraz
sposobu zarz¹dzania Gmin¹ pod kierunkiem pana S³awomira Ruszkowskie-
go. Wypowiadacie siê Pañstwo o, cytujê: „niechêci burmistrza do reali-
zowania nowych inwestycji gminnych, rezygnacji z ju¿ przyznanych pie-
niêdzy pomocowych, o braku pomys³ów na przestrzeni dwóch lat i o ja-
kichkolwiek planach rozwoju gminy, co powoduje i bêdzie powodowaæ
nadal ubo¿enie mieszkañców, wzrost bezrobocia i upadek miejscowych
podmiotów gospodarczych”.

W tym miejscu pos³u¿ê siê ludowymi m¹droœciami, które, jak ula³ pa-
suj¹, do zaistnia³ej sytuacji, bo burmistrz Matusewicz „mo¿e zbudowa³by
i jak¹œ wieœ, tylko pieni¹dze s¹ gdzieœ” (roztrwonione), a doskonale
wiecie, ¿e „mimo szczerych chêci to z g…a bata siê nie ukrêci”. Czy to nie
radni powinni pilnowaæ stanu finansów gminy i nie dopuszczaæ do nad-
miernego jej zad³u¿ania, które, na dzieñ dzisiejszy, siêga ok. 80% i grubo
przekroczy³o dopuszczalny limit? Gdzie Rada Miejska  mia³a „dobro gminy
i jej mieszkañców” jak by³y podejmowane „wariackie” decyzje budowy
hali sportowej na bagnach w Mrze¿ynie, utrzymywanie armii zaciê¿nej w
klubie pi³karskim i niebotyczne zad³u¿anie gminy?! Kto z Was siê martwi³
o to, co pan Ruszkowski stawia pod kredytowy zastaw?!

Pañstwo Radni.
Wy dziœ „nie zgadzacie siê z lekcewa¿eniem i z ³amaniem podstawo-

wych zasad demokracji”. A to szykanowanie Was i mowa o zrobieniu Wam
dymu jak inaczej zag³osujecie, to demokracja?! Aby stawiaæ wymagania
dotycz¹ce „partnerskiego traktowania”, zechciejcie zastanowiæ siê, jak
postêpujecie sami. Czy to by³a demokracja, gdy, np. z uporem przeciwsta-
wialiœcie siê mojemu wejœciu w sk³ad Komisji Rewizyjnej? Czy to by³a de-
mokracja, kiedy wywróciliœcie do góry nogami tegoroczny projekt bud¿e-
tu, dla zasady: nie, bo nie?

Cytujê Wasze oœwiadczenie: „Brak jakiejkolwiek woli umiejêtnoœci
wspó³pracy, ci¹g³e spory i k³ótnie s¹ przyczyn¹ coraz wiêkszych podzia-
³ów w naszym spo³eczeñstwie”.

Staram siê zrozumieæ Wasz¹ postawê, ale jest to nad wyraz trudne. Wasza
Sienkiewiczowska zasada Kalego zdecydowanie temu zaprzecza. Pan Rusz-
kowski s³u¿y³ Wam wiernie, wiêc nie dziwota, ¿e dziœ od Was tej wiernoœci
te¿ oczekuje. Jaki jest stosunek Was do burmistrza, taki jest stosunek bur-
mistrza do radnych.

Ja tak¿e zdecydowanie protestujê.
Protestujê przeciwko Waszym praktykom i wzywam Was (nie ¿¹dam),

abyœcie, maj¹c wiêkszoœæ w Radzie, stanêli ponad podzia³ami, abyœcie zaczê-
li w koñcu realizowaæ i respektowaæ œlubowanie, które sk³adaliœcie w dniu
objêcia funkcji radnego, byœcie zaczêli s³u¿yæ dla dobra naszej Gminy i jej
Mieszkañców, a nie sobie samym.

Stanis³aw Sitarski - radny Rady Miejskiej w Trzebiatowie

Oœwiadczenie Stanis³awa
Sitarskiego, radnego Rady
Miejskiej w Trzebiatowie(TRZEBIATÓW) Na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie, ju¿

na jej zakoñczenie, radny Jan Kaniewicz odczyta³ oœwiadczenie Klubu Rad-
nych „Razem”. Gdy radni Razem je przeg³osowali, sta³o siê oficjalnym sta-
nowiskiem Rady Miejskiej.

Gdy dosz³o do g³osowania, czy oœwiadczenie klubu ma byæ oœwiadcze-
niem ca³ej rady, za jego przyjêciem by³o 12 radnych, przeciwko Irena Pietrzy-
kowska, a wstrzyma³ siê radny Józef Kubiak. Radny Stanis³aw Sitarski by³
nieobecny z powodu choroby.

Przy okazji warto wyjaœniæ, ¿e radny Stanis³aw Matulewicz niespodzie-
wanie porzuci³ klub radnych, opozycyjny do „Razem”, i na tej sesji g³osowa³
ju¿ razem z „Razem”. Nieoficjalnie kr¹¿y wiele ciekawych informacji, dlacze-
go to zrobi³. Jego odejœcie spowodowa³o formalne rozwi¹zanie trzyosobo-
wego klubu opozycyjnego do „Razem”, w którym, oprócz niego, uczestni-
czyli Irena Pietrzykowska i Stanis³aw Sitarski.

Poni¿ej oœwiadczenie Klubu Razem i odpowiedŸ burmistrza Zdzis³awa
Matusewicza.

Oœwiadczenie Klubu Radnych Razem
Mija po³owa kadencji Burmistrza Trzebiatowa Zdzis³awa Matusewicza.

Minê³o dwa lata od z³o¿enia przez niego przysiêgi: „Obejmuj¹c Urz¹d Bur-
mistrza Trzebiatowa uroczyœcie œlubujê, ¿e dochowam wiernoœci prawu, a
powierzony mi Urz¹d sprawowaæ bêdê tylko dla dobra publicznego i pomyœl-
noœci mieszkañców miasta i gminy”.

My z niepokojem obserwujemy degradacjê gospodarcz¹ naszej gminy,
wynikaj¹c¹ ze z³ego zarz¹dzania. Niechêæ pana Burmistrza do realizowania
nowych inwestycji gminnych, rezygnacja z ju¿ przyznanych pieniêdzy po-
mocowych, brak pomys³ów na przestrzeni dwóch lat i jakichkolwiek planów
rozwoju gminy, powoduje i bêdzie powodowaæ nadal ubo¿enie mieszkañ-
ców, wzrost bezrobocia i upadek miejscowych podmiotów gospodarczych.

Protestujemy przeciwko stylowi pe³nienia funkcji Burmistrza Trzebiato-
wa przez Zdzis³awa Matusewicza. Niedopuszczalny jest fakt, ¿e Pan Matu-
sewicz nadal ³¹czy obowi¹zki burmistrza z pe³noetatow¹ prac¹ na uczelni w
Szczecinie. ¯e nadal czêsto nie ma go w pracy, jest niedostêpny dla miesz-
kañców. Nie zgadzamy siê z lekcewa¿eniem i ³amaniem podstawowych zasad
demokracji. Wydawa³oby siê, ¿e pracownik Uniwersytetu Szczeciñskiego
powinien rozumieæ i szanowaæ zasady demokracji. Tymczasem jest zupe³nie
inaczej. Wybrani w demokratycznych wyborach trzebiatowscy radni gmin-
ni, a tak¿e radni powiatowi, nie s¹ traktowani jak partnerzy, jako osoby, które
reprezentuj¹ swoich wyborców, lecz jako z³o konieczne. Jakakolwiek inicja-
tywa, uwaga, propozycja zg³aszana przez radnych w imieniu mieszkañców,
powoduje agresjê i ataki medialne Pana Burmistrza.

Brak jakiejkolwiek woli umiejêtnoœci wspó³pracy, ci¹g³e spory i k³ótnie
s¹ przyczyn¹ coraz wiêkszych podzia³ów w naszym spo³eczeñstwie. Charak-
terystyczne by³o wyst¹pienie jednego z radnych powiatu na paŸdzierniko-
wej sesji Rady Powiatu Gryfickiego. Radny z Gryfic oœwiadczy³, ¿e wspólnie
z dwoma innymi radnymi, tak¿e z Gryfic, maj¹ pe³nomocnictwo od Burmistrza
Trzebiatowa, do reprezentowania interesów Gminy Trzebiatów na forum
Powiatu.

Taki jest stosunek Burmistrza do radnych naszej gminy. Ze wzglêdów
politycznych Pan Matusewicz woli oddaæ sprawê innym osobom z zewn¹trz,
ni¿ wspó³pracowaæ z przedstawicielami trzebiatowskiej spo³ecznoœci.

Zdecydowanie protestujemy przeciwko takim praktykom. Wzywamy i
¿¹damy, by Pan Matusewicz, Burmistrz Trzebiatowa, zacz¹³ w koñcu reali-
zowaæ i respektowaæ przysiêgê, której œlubowa³ i zacz¹³ s³u¿yæ naszej gminie.

Oœwiadczenie odczyta³ radny Jam Kaniewicz w imieniu Klubu „Razem”.

Reakcja burmistrza Matusewicza
- Nie powiem, ¿e dziwiê siê temu dokumentowi, tylko dziwiê siê faktowi,

¿e pan sam sobie zaprzecza - panie Kaniewicz. Nie tak dawno rozmawialiœmy
o rozwoju gminy, ustaliliœmy, kiedy powstanie strategia rozwoju gminy.
Wszystkie te informacje pañstwo macie. Pan wybra³ sobie has³a, które s¹
wygodne, ¿eby je przedstawiæ w takim, a nie innym œwietle. Ja te¿ jestem
szanowny panie za porozumieniem, o czym mówiê bodaj¿e ostatnio najczê-
œciej, tak¿e na sali s¹dowej. To ja mówiê, to ja wychodzê z propozycjami. Z
drugiej strony pañstwa s³yszê: - tak, ale dobijmy targu politycznego.

Niech pan zamieni moje nazwisko w tym oœwiadczeniu na klub „Idziemy
Razem”, wtedy to oœwiadczenie bêdzie bli¿sze prawdy. Chcia³bym zwróciæ
pañstwu uwagê, ¿e rozmawiam z ka¿dym, kto myœli o dobru naszej gminy.
Natomiast czasami odnoszê wra¿enie, ¿e niektórym wygodniejsza jest
awantura. Ta propozycja uchwa³y, przy zdecydowanej wiêkszoœci klubu „
Idziemy Razem”, jest kolejn¹ kpin¹ z zasad demokracji i wyborców. - oceni³
burmistrz Trzebiatowa.                                                                             KAR

Oœwiadczenie klubu stanowiskiem ca³ej rady

„Razem” na Matusewicza
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Wobec zmasowanego ataku poli-
tycznego  oœwiadczam, co nastêpuje.

W powiecie gryfickim zawi¹za³a
siê opozycja, która stawia sobie za cel
naprawê samorz¹du terytorialnego i
pozbawienie w³adzy ekipy sprawuj¹-
cej j¹ od 10 i wiêcej lat i rodz¹cej wiele
patologii w ¿yciu lokalnym. Opozycjê
stanowi¹ burmistrzowie Gryfic, Trze-
biatowa, wójt Brojc oraz cz³onkowie
PSL i niezale¿ni politycy.

To w reakcji na te dzia³ania do-
tychczasowi, d³ugoletni w³odarze
podjêli szereg dzia³añ, których kumu-
lacja ma miejsce w chwili obecnej.
Rozbijack¹ dzia³alnoœci¹ w Lokalnej
Grupie Dzia³ania „Gryflandia” kieru-
je by³y burmistrz Trzebiatowa S³awo-
mir Ruszkowski. To w wyniku tych
dzia³añ „Gryflandia” od pewnego cza-
su faktycznie zawiesi³a dzia³alnoœæ.
W Gryficach i Trzebiatowie rady
miejskie s¹ zdominowane przez zwo-
lenników Kazimierza Sacia – obecne-
go starostê gryfickiego, w Trzebiato-
wie dysponuj¹ wiêkszoœci¹ 12:2. Po-
woduje to, ¿e burmistrzowie dwu
najwiêkszych gmin w powiecie s¹ co
chwilê szachowani wrogimi dzia³ania-
mi „swoich” rad i atakowani przez
lokalne media pozostaj¹ce na us³ugach
starej w³adzy.

Ostatnio w Trzebiatowie narzê-
dziem ataku na reformatorów sta³a siê
komisja rewizyjna rady, a akcja polega
na publicznym manifestowaniu „œwie-
¿ego” odkrycia radnych „Razem”,
tego, co doskonale znali od dwóch lat.
Chodzi o podwójne miejsce pracy bur-
mistrza Trzebiatowa: w Gminie i na
Uniwersytecie Szczeciñskim. Miesz-
kañcy Trzebiatowa i Gminy znaj¹
sprawê od dawna, podobnie w³adze i
studenci uniwersytetu, dyskutowana
by³a publicznie na samym pocz¹tku
kadencji. Chodzi o to, ¿e burmistrz,
który ma wypracowan¹ pozycjê
znawcy samorz¹du, nauczyciel kilku
pokoleñ polityków i urzêdników cen-
tralnych-regionalnych-lokalnych, po-
dobnie dziennikarzy, dzia³aczy licz-
nych organizacji, aktywistów spo³ecz-
nych, o dobrych kontaktach miêdzy-
narodowych i znajomoœci nowocze-
snej polityki, mo¿e bardziej s³u¿yæ
swojej Gminie.

Na pocz¹tku 2011 r. radnym „Ra-
zem” to nie przeszkadza³o, problem
odkryli (a mo¿e zrozumieli) ostat-
nio… ¯eby sprawa by³a jasna: po-
dwójne miejsce pracy, na Uniwersyte-
cie gdzie nauczam i badam samorz¹d
oraz w samorz¹dzie trzebiatowskim,
jest jak najbardziej legalne i zgodne z
etyk¹. W krajach dojrza³ej demokracji
podwójne stanowisko œwiadczy o
wysokim profesjonalizmie. W popu-
listycznym ujêciu jest to rzecz podej-
rzana lub nie do przyjêcia. Komisja
rewizyjna rady trzebiatowskiej za-
bra³a siê zatem za badanie delegacji
burmistrza. Poœwiêcili na to dwa spo-
tkania, wezwali mnie na drugie,
¿eby… nie wys³uchaæ ¿adnych wyja-
œnieñ…

Oœwiadczenie Burmistrza Trzebiatowa
 Odpowiedzia³em na protokó³ ich

„badañ”  gdzie zarzuci³em:
„- nie przedstawiono burmistrzowi

¿adnych konkretnych zarzutów, formu-
³uj¹c uwagi bardzo ogólnie, wobec cze-
go nie mo¿na by³o nic wyjaœniæ;

- nie zosta³y przedstawione burmi-
strzowi terminy delegacji, co do któ-
rych komisja mia³a w¹tpliwoœci, w
zwi¹zku z czym nie mo¿na by³o zwe-
ryfikowaæ konkretnych dat i zajêæ bur-
mistrza w danym dniu;

- komisja i wszyscy radni od dwóch
lat wiedz¹, ¿e burmistrz podejmuj¹c
funkcjê w Gminie Trzebiatów pozosta³
pracownikiem naukowo-dydaktycz-
nym Uniwersytetu Szczeciñskiego,
choæ w okrojonym do minimum zajêæ
etacie;

- nie uwzglêdniono charakteru i
ró¿norodnoœci zajêæ akademickich, w
tym obs³ugi zajêæ dydaktycznych przez
doktorantów;

- komisja nie dysponowa³a wszyst-
kimi planami zajêæ z analizowanego
okresu;

- komisja nie uwzglêdni³a przerw
miêdzysemestralnych, œwi¹t, dni rek-
torskich i dziekañskich oraz nie chcia-
³a przyj¹æ do wiadomoœci informacji
na ten temat;

- komisja nie uwzglêdni³a specyfi-
ki trybu pracy burmistrza, który ma
nienormowany czas pracy, to jest nie
ograniczony œciœle liczb¹ oœmiu go-
dzin (czêsto pracujê w soboty, niedzie-
le, œwiêta itp.);

- komisja nie zareagowa³a na pro-
pozycjê burmistrza kontynuowania
prac w celu wyjaœnienia w¹tpliwoœci;

- poszczególni cz³onkowie komisji
przyjêli ogólny i napastliwy ton zada-
wania pytañ burmistrzowi, w którym
zamiast wyjaœnienia w¹tpliwoœci bar-
dziej chodzi³o o polityczne atakowanie
burmistrza i szukanie na niego tzw.
haków”.

Na koniec spotkania z „komisj¹
œledcz¹” us³ysza³em: ju¿ mamy to, co
nam potrzebne.

W czwartek odby³a siê sesja rady,
na któr¹ bez uzgodnienia z burmi-
strzem zaproszono starostê Sacia i
udzielono mu g³osu. Uda³o mi siê od-
nieœæ do jego wypowiedzi (choæ stara-
no siê nie dopuœciæ mnie do g³osu) i
przytaczaj¹c same fakty, przywo³a³em
starostê do porz¹dku. Przewodnicz¹-
cy klubu „Razem” radny Jan Kanie-
wicz odczyta³ ¿enuj¹ce oœwiadczenie
(dostêpne wszêdzie), na które tak¿e
odpowiedzia³em pisemnie, choæ ju¿
bardziej emocjonalnie:

„Kiedy sk³ada³em œlubowanie
nowo wybranego burmistrza Trzebia-
towa, dwa lata temu, pan starosta Ka-
zimierz Saæ wrêczy³ mi fotografie „do-
konañ” mojego poprzednika. To œrodo-
wisko, które wci¹¿ wystêpuje pod
szyldem stowarzyszenia „Idziemy
Razem”, do dziœ jest œwiêcie przeko-

nane, ¿e to ich „geniusz” i stworzony
przed laty Uk³ad jest jedynym gwa-
rantem jakiegokolwiek postêpu w po-
wiecie gryfickim. W tym mniemaniu,
bez koñca powtarzaj¹: „a jakie inwe-
stycje zrobi³eœ, bo S³awek to…”, albo:
„ile funduszy unijnych œci¹gn¹³eœ,
bo…”. Przy czym skrzêtnie omijaj¹,
jakie zad³u¿enie w gminie spowodo-
wa³o hura-optymistyczne ³apanie oka-
zji podsuwanych przez Uniê Euro-
pejsk¹. Robimy halê w Mrze¿ynie,
drogê DŸwirzyno-Mrze¿yno, drogê
Mrze¿yno-Trzebiatów, robimy ob-
wodnicê! Do dziœ to podnosz¹ jako
wy³¹cznie swoje zas³ugi.

Co z tego, ¿e hala jest trzy razy
dro¿sza, ni¿ inne porównywalne, a jej
zad³u¿enie wi¹¿e bud¿et gminy do 2025
roku. Co z tego, ¿e drogi koñcz¹ siê
zawsze przed zak³adanym celem, ¿e ob-
wodnica nie ma najwa¿niejszego odcin-
ka? Szanowne „Razem” - to nie wy, ale
Unia Europejska umo¿liwi³a podjêcie
szeregu inwestycji w ca³ej Polsce, na
Litwie, £otwie, Estonii, S³owacji, w
Czechach itd. Miar¹ waszego sukcesu,
przy tych historycznie stworzonych
szansach rozwoju w jednocz¹cej siê
Europie, mo¿e byæ nie liczba ³apanych
okazji, ale ich systemowoœæ, komplet-
noœæ i perspektywicznoœæ.

Tymczasem zrodziliœcie zaledwie
zaczête projekty, u³omne i nie komplet-
ne. Zach³ysnêliœcie siê bez myœlenia o
przysz³ym okresie finansowania. Wy-
daliœcie znacznie wiêcej, ni¿ mogliœcie.
Zostawiliœcie Gminê Trzebiatów bez
mo¿liwoœci koniecznego wk³adu w³a-
snego w ka¿dy kolejny projekt, w ka¿d¹
inwestycjê, bez zdolnoœci kredytowej,
za to z ogromnym d³ugiem do koñca
æwieræwiecza XXI wieku! To jest wa-
sza dalekowzrocznoœæ, gospodarnoœæ i
samorz¹dnoœæ. Jesteœcie œmieszni, po-
wtarzaj¹c, ¿e nie podejmujê nowych in-
westycji albo ¿e zmuszony jestem re-
zygnowaæ z tych, które jeszcze bardziej
pogr¹¿y³yby finanse naszej Gminy.
Œmieszni, bo zak³adacie, ¿e ludzie nie
widz¹ tego oczywistego fa³szu. Zapew-
niam was, ¿e nasza Gmina – pomimo
wszystko – rozwija siê i dalej bêdzie.
Do koñca tej kadencji, w cztery lata,
zrobiê wiêcej dla Gminy Trzebiatów ni¿
wy przez lat 10.

Ze sztucznym oburzeniem pisze-
cie, ¿e kontynuujê pracê na Uniwersy-
tecie Szczeciñskim, a ja pytam, od kie-
dy o tym wiecie i czy wspólnie z wami
nie rozwa¿aliœmy, dwa lata temu, czy to
aby nie op³aca siê naszej Gminie i co
mo¿na zyskaæ, pozostaj¹c w najwiêk-
szej uczelni stolicy regionu? Nasy³acie
na mnie w Uniwersytecie i w Urzêdzie
¿urnalistów waszych gadzinówek,
choæ ciê¿ko pracujê, godz¹c interesy
Gminy i Uczelni w najœciœlejszej zgod-
noœci z prawem i etyk¹. Nasy³acie s¹dy,
prokuratorów. Spo³ecznoœci naszego
powiatu przypomina to przypadek
zaszczutego takimi metodami œ.p.
Wojtka Schmidta. Tak dzia³acie, to jest
wasza „wyci¹gniêta rêka”, z piêœci¹, a
nie d³oni¹ do pojednania.

To wobec waszych dzia³añ rodzi siê
w powiecie silna opozycja. Sztuczne
³zy i groteskowe gesty nie zmieni¹ fak-
tu, ¿e w kolejnych wyborach Miesz-
kañcy Powiatu Gryfickiego otrzymaj¹
rzeczywist¹ alternatywê i dokonaj¹
Dobrego Wyboru.

I jeszcze jedno odnoœnie „oœwiad-
czenia” – proszê skorygowaæ mnie, jeœli
siê mylê – ale to chyba wasz zwolennik
napisa³ na zas³u¿onym portalu, ¿e jest,
cytujê: „…g³upawe i nic nie warte”. Nie-
stety, takie s¹ prawa kampanii politycz-
nej na poziomie naszego powiatu. Tak
jest Szanowni Pañstwo, kampania wy-
borcza w Powiecie Gryfickim zosta³a
rozpoczêta”.

 W poniedzia³ek, mój dzieñ „uni-
wersytecki”, ekipa Superportalu24 z
Gryfic, z osobami towarzysz¹cymi,
wtargnê³a na moje zajêcia na uczelni, bez
jakiejkolwiek zgody w³adz i bez zwa¿a-
nia na autonomiê Uniwersytetu. Zmon-
towano materia³ o „z³ym burmistrzu” i
sprzedano temat innym rz¹dnym sen-
sacji mediom. Wtedy te¿ dowiedzia³em
siê, ¿e przewodnicz¹cy rady - S³awomir
Ruszkowski - zg³osi³ sprawê do proku-
ratora i przekaza³ swoim mediom. Móg³
zg³osiæ problem do samorz¹dowej Re-
gionalnej Izby Obrachunkowej, ale
wybra³ Prokuratora.

Szanowni Pañstwo, mieszkañcy
Gminy Trzebiatów i Powiatu Gryfic-
kiego , wszystkie moje dzia³ania na
urzêdzie Burmistrza Trzebiatowa s¹
zgodne z prawem i etyk¹. Wszystkie
wyjazdy rozlicza³em i rozliczam
zgodnie z przepisami. W poniedzia³ki
„uniwersyteckie”, kiedy te¿ bra³em
delegacje urzêdowe, równoczeœnie,
ka¿dorazowo za³atwia³em w Szczeci-
nie sprawy Gminy. Zawsze by³ to dla
mnie dzieñ wyj¹tkowo wytê¿onej
pracy: konferencje, spotkania, podpi-
sy dokumentów, rozmowy, konsulta-
cje itd., które specjalnie komasowa-
³em na ten jeden w tygodniu dzieñ. Do
tego praca ze studentami, w wiêkszo-
œci na temat samorz¹du i polityki lo-
kalnej. Delegacje s¹ tak rozliczone,
¿eby Gmina nie straci³a ani grosza. W
Szczecinie mam przecie¿ mieszkanie,
wiêc nie mog³em liczyæ ani noclegów,
ani diet czy rycza³tów. Nie dano mi
tego wyjaœniæ.

Dlatego te¿ z prawdziw¹ radoœci¹
poddam siê ponownej kontroli przez
któr¹kolwiek z instytucji, i sam - raz
jeszcze - wyst¹piê do Regionalnej Izby
Obrachunkowej o dodatkowe czynno-
œci sprawdzaj¹ce. Burmistrz i nauko-
wiec walcz¹cy o poprawê samorz¹du
musi byæ czysty jak ³za, choæ w re-
aliach gryfickiej lokalnej polityki jest
to wyj¹tkowo trudne. Ale przecie¿
nikt nie obiecywa³, ¿e bêdzie inaczej.

Z wyrazami szacunku i przeprosi-
nami za nie zawinione zamieszanie,

Zdzis³aw Matusewicz
Burmistrz Trzebiatowa
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(GRYFICE) W oddziale dla dzieci
Miejskiej Biblioteki Publicznej w
Gryficach odby³o siê 4 grudnia 2012
r. spotkanie w ramach projektu „Link
do przysz³oœci. M³odzi. Internet. Ka-
riera”, którego celem jest wspieranie
m³odych ludzi z ma³ych miejscowo-
œci w planowaniu ich przysz³oœci
zawodowej w sposób szeroki  i nie-
szablonowy, uwzglêdniaj¹c rozwój
spo³eczeñstwa informacyjnego oraz
gospodarki opartej na wiedzy.

W spotkaniu uczestniczy³a m³o-
dzie¿ z ZSP im. Czes³awa Mi³osza
oraz  m³odzie¿ z LO im Boles³awa
Chrobrego w Gryficach. Uczestnicy
spotkania poznali listê „zawodów
przysz³oœci” oraz próbowali ustaliæ
predyspozycje, które s¹ im  potrzeb-
ne, aby je wykonywaæ.  Punktem
kulminacyjnym spotkania by³o wy-
st¹pienie profesjonalisty Krzyszto-
fa Arciszewskiego, który prac¹ z
nowymi mediami zajmuje siê od 6 lat.

Nawi¹za³ wspó³pracê z niewielk¹
agencj¹ interaktywn¹, w której mia³
okazjê tworzyæ strony internetowe,
animacje, a tak¿e projektowaæ ele-
menty identyfikacji dla takich firm
jak Sony Entertainment, Eidos Inte-
ractive czy te¿ Playlogic. W tej samej
agencji zajmowa³ siê tak¿e projekto-
waniem grafiki do gier na platformy
mobilne (technologia Java). Jedna z
tych gier - Ho³owczyc Rally - zosta³a
zakupiona przez Nokiê i jest prein-
stalowana na urz¹dzeniach przezna-
czonych na polski rynek. Wspó³pra-
cowa³ te¿ z nowopowsta³¹ komórk¹
agencji odpowiedzialn¹ za kreacje
mobilne projektuj¹c interfejsy au-
torskich aplikacji na urz¹dzenia mar-
ki Apple. Niezale¿nie tworzy równie¿
teledyski, filmy reklamowe oraz ani-
macje. Aktualnie koncentruje siê na
kontynuacji studiów na Akademii
Sztuki w Szczecinie na kierunku
multimedia.

Opowiedzia³ s³uchaczom o swo-
jej drodze do sukcesu, podkreœlaj¹c
jednoczeœnie, jak wa¿ne jest to, by
wybraæ zajêcie, w którym wykorzy-
stujemy swoje zdolnoœci i które
przynosz¹ nam satysfakcjê. Zwróci³
równie¿ uwagê na rolê nowych tech-
nologii, których dynamiczny rozwój
kreuje zapotrzebowanie na wysokiej
klasy specjalistów. M³odzie¿ z wiel-
kim zaanga¿owaniem wys³ucha³a
prelekcji.

Na zakoñczenie spotkania
uczniowie zadawali pytania, które
pozwoli³y im zorientowaæ siê w aktu-
alnych trendach na rynku pracy.
Okaza³o siê to nie³atwym zadaniem,
a niektóre odpowiedzi by³y wrêcz
zaskakuj¹ce. Projekt jest realizowa-
ny przez Fundacjê Rozwoju Spo³e-
czeñstwa Informacyjnego ze œrod-
ków Microsoft  oraz Polsko-Amery-
kañskiej Fundacji Wolnoœci.

Ma³gorzata Franek
Jako jedyna radna zag³osowa³am

przeciwko "Oœwiadczeniu" Rad-
nych Klubu Razem, przyjêtego jako
stanowisko Rady Miejskiej na sesji
29 listopada 2012 roku, i nie wynika-
³o to wcale z bezkrytycznego podej-
œcia do sposobu sprawowania urzê-
du przez burmistrza, lecz z przekona-
nia, ¿e dobro gminy stoi ponad oso-
bistymi animozjami.

Sytuacja, jaka ma miejsce w na-
szej gminie, niepokoi mnie zarówno
jako jej mieszkañca, jak i radn¹. Co-
raz czêœciej mam wra¿enie, ¿e sesje
Rady Miejskiej wygl¹daj¹ jak scena
z filmu Marka Koterskiego "Dzieñ
Œwira", w której politycy przemawia-
j¹cy z mównicy staraj¹ siê za wszelk¹
cenê dowieœæ, ¿e ich racja i pogl¹d
na œwiat s¹ tymi jedynie s³usznymi.
Mo¿e i jest to medialnie atrakcyjna
przepychanka. Mo¿e i s³upki ogl¹-
dalnoœci posiedzeñ Rady Miejskiej
nie nale¿¹ do najgorszych. Mo¿e i
lokalna prasa ma o czym pisaæ, ale
czy to jest istota naszej pracy?

W oœwiadczeniu wystosowa-
nym przez Radnych Klubu Razem
jest wzmianka, ¿e zostali oni wybrani
w sposób demokratyczny - g³osami
swoich wyborców i reprezentuj¹ ich
interesy. Zgoda. Zapomnieli jednak
dodaæ, ¿e burmistrz zosta³ wybrany
w taki sam sposób. Nie jest zatem
uzurpatorem, a legalnie wybranym
przedstawicielem wiêkszoœci miesz-
kañców gminy. Nie mogê równie¿

ODPOWIED• NA
OŒWIADCZENIE RADNYCH
KLUBU RAZEM

zrozumieæ, dlaczego w swoim
oœwiadczeniu Radni chc¹ wywrzeæ
na burmistrzu presjê i przymusiæ go
do zrezygnowania z pracy na Uni-
wersytecie Szczeciñskim, skoro nie
stoi to w sprzecznoœci z obowi¹zuj¹-
cym prawem. Mam wra¿enie, ¿e wy-
dŸwiêk tego oœwiadczenia wcale nie
s³u¿y poprawieniu obecnej sytuacji,
a jedynie mo¿e staæ siê przyczyn-
kiem do kolejnej bezowocnej dysku-
sji, która oddali nas od realizacji za-
dañ na rzecz naszej spo³ecznoœci.

Jako przedstawiciele mieszkañ-
ców gminy znaleŸliœmy siê w bardzo
trudnej, ale nie patowej sytuacji.
Zamiast wypominaæ burmistrzowi
treœæ przysiêgi, zastanówmy siê, czy
my, jako radni, wype³niamy treœæ œlu-
bowania, które z³o¿yliœmy. Czy cza-
sem nie poœwiêcamy interesów gmi-
ny na rzecz w³asnych ambicji oraz
czy rzeczywiste dobro jej mieszkañ-
ców jest dla nas wa¿niejsze, ni¿ przy-
nale¿noœæ do ugrupowania, które
reprezentujemy.

Mam nadziejê, ¿e kierowanie siê
zwyk³¹ ludzk¹ przyzwoitoœci¹ i sza-
cunkiem do drugiego cz³owieka
mo¿e sprawiæ, ¿e cel, jakim jest roz-
wój gminy Trzebiatów, bêdzie mo¿li-
wy do osi¹gniêcia. Dotyczy to nas
wszystkich, którzy maj¹ wp³yw na
los gminy i jej mieszkañców, czyli
Radnych oraz Burmistrza.

Irena Pietrzykowska,
Radna Rady Miejskiej

M³odzi. Internet. Kariera
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(GRYFICE) W Domu Weselnym
„Galeria” w Gryficach odby³o siê
27 listopada 2012 r. drugie Spotka-
nie Zwi¹zkowe zorganizowane
przez Zarz¹d Oddzia³u ZNP w Gry-
ficach.

Uroczystoœæ przygotowa³ Za-
rz¹d Oddzia³u i Ognisko przy Gim-
nazjum nr 2 w Gryficach. Zaproszo-
nych goœci piosenk¹ powita³a pro-
wadz¹ca uroczystoœæ kol. Gra¿yna
Szczepañska, która w swym reper-
tuarze mia³a wiêcej muzycznych
upominków tego wieczoru. Trady-
cyjnie w czasie tego spotkania zo-
stali uhonorowani cz³onkowie
Zwi¹zku obchodz¹cy 20, 25, 30, 35
i 40 lecie pracy w oœwiacie. Nastêp-
nie uroczyœcie i serdecznie powita-
no nowych cz³onków naszego
Zwi¹zku.

Po zakoñczeniu czêœci oficjalnej
by³ czas na kole¿eñskie rozmowy i
wspomnienia przy fili¿ance „ma³ej
czarnej”. Wszystkim uczestnikom

Drugie spotkanie zwi¹zkowe

Co roku 3 grudnia
obchodzony jest
Miêdzynarodowy Dzieñ
Osób
Niepe³nosprawnych.
Celem obchodów jest
przybli¿enie
spo³eczeñstwu
problemów osób
niepe³nosprawnych.

To okazja do zwiêkszenia œwia-
domoœci publicznej o korzyœciach
p³yn¹cych z integracji osób niepe³-
nosprawnych w ka¿dym aspekcie
¿ycia politycznego, spo³ecznego,
gospodarczego i kulturalnego.

W tym roku myœl¹ przewodni¹
tego dnia jest has³o „MIMO
WSZYSTKO POTRAFIMY”. Z tej
okazji w Szkole Podstawowej nr 4 w
Gryficach zosta³ zorganizowany ty-
dzieñ Akceptacji  i Tolerancji, w ra-
mach którego, 3 grudnia, w Gryfic-
kim Domu Kultury, uczniowie tej
szko³y mogli obejrzeæ spektakle te-
atralne przygotowane przez pod-
opiecznych z Polskiego Stowarzy-
szenia Na Rzecz Osób z Upoœledze-
niem Umys³owym Ko³o w Gryficach.

Zanim jednak rozpoczê³y siê
wystêpy, uczennice  z SP4 zaprezen-

towa³y piêkny wiersz ucznia szko³y
podstawowej z powiatu £êczyñ-
skiego po tytu³em „Tacy Sami”.

Nastêpnie na  scenie zaprezento-
wa³a siê grupa teatralna „Bajlandia”,
któr¹ tworz¹ wszyscy wychowan-
kowie Oœrodka Rehabilitacyjno -
Edukacyjno - Wychowawczego,
wspierani przez swoich terapeutów
i opiekunów.

spotkania czas up³yn¹³ w mi³ej at-
mosferze. Zarz¹d Oddzia³u dziêkuje

Zarz¹dowi Ogniska przy Gimnazjum
nr 2, dyrekcji szko³y oraz uczniom

klasy III c za oprawê akustyczn¹.
Prezes Oddzia³u Irena Nowak

W tym  dniu mogliœmy zobaczyæ
przedstawienie pt. „Królewna Œnie-
¿ka  i siedmiu krasnoludków, a mo¿e
trochê wiêcej”. Jest to adaptacja
znanej i lubianej przez dzieci baœni.

Drugie przedstawienie przygo-
towa³a grupa teatralna „Echo” z
Warsztatu Terapii Zajêciowej.
Przedstawienie nosi tytu³ „Pragnie-
nie wolnoœci” i ukazuje ró¿ne oblicza

wolnoœci, a wybory stawiane  przez
ludzi, niejednokrotnie koñcz¹ siê dla
nich tragicznie.

Inicjatorem tego obchodów tego
dnia by³a pani psycholog ze Szko³y
Podstawowej nr4 Beata Wydmuch -
Mruk, która wraz z pani¹ Dorot¹
Wysokiñsk¹ terapeut¹ z OREW
wspólnie poprowadzi³y to spotkanie.

MIMO WSZYSTKO POTRAFIMY
Miêdzynarodowy Dzieñ Osób Niepe³nosprawnych
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(TRZEBIATÓW) Mijaj¹cy rok
to dla Trzebiatowskiego Oœrodka
Kultury jubileusz 20-lecia funkcjo-
nowania, tej jak¿e wa¿nej dla regio-
nu instytucji. Wyj¹tkowe urodziny,
to mo¿liwoœæ podsumowania do-
tychczasowej dzia³alnoœci i zapre-
zentowania osi¹gniêæ oraz planów
na przysz³oœæ. Nie zabrak³o oczywi-
œcie ¿yczeñ, gratulacji, wspólnego
100-lat i jubileuszowego tortu.

Trzebiatowski Oœrodek Kultury
powsta³ na mocy uchwa³y Rady
Miejskiej w Trzebiatowie z 19 grud-
nia 1991 r., która po³¹czy³a funkcjo-
nuj¹ce dotychczas odrêbnie dwie
placówki - Dom Kultury i Bibliotekê
Publiczn¹ Miasta i Gminy. Siedzib¹
instytucji zosta³ Pa³ac nad M³y-
nówk¹, którego d³ugotrwa³y remont
zakoñczono w 1989 r. Oprócz tego
TOK dysponowa³ jeszcze budyn-
kiem dawnego Domu Kultury, miesz-
cz¹cym salê widowiskowo-kinow¹.
Pierwszym dyrektorem zosta³a Regi-
na Zbytniewska, pe³ni¹ca wczeœniej
tak¹ sam¹ funkcjê w Domu Kultury.
By³ to ciê¿ki okres w dzia³alnoœci
instytucji kultury ze wzglêdu na
trudnoœci finansowe wynikaj¹ce z
reform i transformacji po 1989 r.
Wówczas to zlikwidowano wiêk-
szoœæ filii bibliotecznych istniej¹-
cych w miejscowoœciach gminy
Trzebiatów. Pomimo to, oœrodek
dzia³a³ prê¿nie organizuj¹c szereg
spotkañ, koncertów, festiwali, stara-
j¹c siê zapewniæ mieszkañcom atrak-
cyjn¹ ofertê.

Kolejnym dyrektorem zosta³ Je-
rzy Mazur, po nim zaœ funkcjê p.o.
Salomea Barwikowska. Od 1996 r.
dyrektork¹ TOK-u jest Renata Tere-
sa Korek. Oœrodek znakomicie funk-
cjonuje w przestrzeni miasta, staj¹c
siê miejscem spotkañ mieszkañców
i kreuj¹c kulturalne oblicze Trzebia-
towa. Na przestrzeni 20-lecia zorga-
nizowano setki spotkañ autorskich
ze znanymi i cenionymi pisarzami,
aktorami, ludŸmi kultury i sztuki.
Bywali tu m.in. Szewach Weiss, by³y
ambasador Izraela w Polsce, Roma
Ligocka, Miriam Akawia, Tadeusz
¯ukowski, Marta Klubowicz, Laura
£¹cz, Ernest Bryll, Krystyna Feld-
man. Odbywaj¹ siê liczne konkursy
i turnieje, które maj¹ na celu zaktywi-
zowaæ ró¿ne grupy wiekowe. Wa¿ne
miejsce w ró¿norodnej ofercie
oœrodka zajmuj¹ dzia³ania skierowa-
ne do najm³odszych - zajêcia pla-
styczne, kulinarne, taneczne, nauka
gry na instrumentach, czy te¿ zajêcia
muzealne. Du¿ym sukcesem by³o
utworzenie Muzeum Pa³acowego,
które powsta³o na gruncie Izby Re-
gionalnej „Nasz Dom”. Obecnie jest
to jedna z wizytówek Trzebiatowa,

Pa³acowy jubileusz

miejsce niezwykle chêtnie odwie-
dzane przez turystów. Znakiem roz-
poznawczym TOK-u s¹ przede
wszystkim  du¿e projekty poœwiêco-
ne np. wielokulturowoœci regionu,
czêsto o charakterze miêdzynarodo-
wym (Spotkanie Czterech Œwiec,
Trzebiatowski Festiwal Kultur „S¹-
siady”) i nawi¹zuj¹ce do dziedzic-
twa kulturowego Pomorza (semina-
rium naukowe „Trzebiatów - spotka-
nia pomorskie”, Trzebiatowskie
Œwiêto Kaszy). W Galerii „Feinin-
ger” niemal co miesi¹c prezentowa-
ne s¹ nowe wystawy czasowe - ma-
larstwa, rzeŸby, grafiki, dokumentu,
zarówno twórców uznanych, jak i
lokalnych. Wiele z przedsiêwziêæ
jest mo¿liwych dziêki pozyskiwaniu
œrodków unijnych i ministerialnych.

Po prezentacji osi¹gniêæ oœrod-
ka goœcie mogli wys³uchaæ pierw-
szej czêœci koncertu zespo³u kame-
ralnego „La Donna e Mobile” z Ko-
szalina, który polonezem Wojciecha
Killara z filmu „Pan Tadeusz” wpro-
wadzi³ wszystkich w klimat naszej
epopei. Fragmenty arcydzie³a prze-
czytali uczniowie z Zespo³u Szkó³
Ponadgimnazjalnych im. Z. Herber-
ta w Trzebiatowie w ramach ogólno-
polskiej akcji Narodowego Czytania
„Pana Tadeusza”, któr¹ zainicjowa³
Prezydent Bronis³aw Komorowski.

Druga czêœæ koncertu „La Donna
e Mobile” to przede wszystkim zna-
komita zabawa w rytm przebojów fil-
mowych i klasyków muzyki powa¿-
nej. Po odœpiewaniu 100-lat, ¿ycze-
niach i gratulacjach ka¿dy móg³
skosztowaæ urodzinowego tortu.
Jak podkreœlali podczas uroczysto-
œci samorz¹dowcy oraz dyrektorzy
zaprzyjaŸnionych instytucji, Trze-
biatowski Oœrodek Kultury to ju¿
marka, promuj¹ca Trzebiatów i re-
gion, nie tylko w kraju, ale i poza jego
granicami.                           Piotr ¯ak

Pasowanie na czytelnika
w trzebiatowskiej bibliotece

Uroczysta ceremonia przyjêcia
uczniów klas pierwszych w poczet
czytelników naszej Biblioteki Pu-
blicznej im. Marii z Czartoryskich
Wirtemberskiej przy Trzebiatow-
skim Oœrodku Kultury odby³a siê
27. listopada 2012 r.

W œwiat czytelnictwa wprowa-
dzili „m³odzi aktorzy” z teatrzyku
„Pod antresol¹”, którzy w zabawnej
scence przedstawili zasady korzy-
stania z zasobów biblioteki i przeko-
nywali jak wa¿ne s¹ ksi¹¿ki w ¿yciu.

W tym roku podczas tej podnio-
s³ej uroczystoœci uczestniczyli go-
œcie z zaprzyjaŸnionej niemieckiej
gminy Wandlitz.

Ceremonii pasowania dokona³a
Petra Sankowski wraz z dyrektork¹
Trzebiatowskiego Oœrodka Kultury
Renat¹ Teres¹ Korek  Na pami¹tkê
tego wydarzenia nowo pasowani
otrzymali ksi¹¿eczki, kolorowe dy-
plomy i zak³adki, które wrêczy³a pani
Monika Becker.

Mi³e s³owa skierowa³a do na-
szych uczniów pani Annemarie Pa-
ehr, która cztery lata temu wprowa-

dzi³a ten piêkny polski ceremonia³ w
bibliotece w Wandlitz.                  S.P.
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DLA  DZIECI  UCZESZCZAJ¥CYCH
DO SZKÓ£KI PI£KARSKIEJ
„DIEGO” KLASY (III - IV)

 Zawodnicy i trener Wies³aw Pietrzak ze Szkó³ki Pi³karskiej „DIEGO”
zapraszaj¹  na VI Miko³ajkowy Turniej Pi³ki No¿nej  Dla Dzieci „DIEGO CUP”

Turniej odbêdzie siê na hali sportowej przy SP 4 w Gryficach
Uroczyste otwarcie turnieju 08.12.2011r. (sobota) o godz. 11.00.
Wspó³organizatorzy turnieju SIS „UŒMIECH” Gryfice, Urz¹d Miejski
w  Gryficach, Szko³a  Podstawowa  nr  4 w Gryficach

(GRYFICE) W pi¹tek 30 listopa-
da cztery dru¿yny zmierzy³y siê w
Otwartym Andrzejkowym Turnieju
Pi³ki No¿nej na Orliku przy Gim-
nazjum nr 2 w Gryficach.

Emocji tego dnia by³o wiele po-
niewa¿ do godz. 17.00 pada³ deszcz
i wiele dru¿yn zrezygnowa³o z Tur-
nieju, a ci co wziêli udzia³ grali przy
padaj¹cym œniegu. Organizator Wie-
s³aw Pietrzak poinformowa³ o zasa-
dach i regulaminie Turnieju oraz
przypomnia³ o bezpieczeñstwie
podczas rozgrywania meczów.

Do Turnieju zg³osi³y siê Teletu-
bisie, Galaktyczni, Kurasie i Tartak
Trzyg³ów, a mecze rozgrywane by³y
ka¿dy z ka¿dym po 15 minut. Mimo
z³ych warunków atmosferycznych i
bardzo œliskiej nawierzchni boiska,
mecze sta³y na wysokim poziomie
pi³karskim i nie by³o kontuzji.

Wygra³a dru¿yna Tartak Trzy-
g³ów, która dwa mecze wygra³a, je-
den zremisowa³a i ogólnie najlepiej
zaprezentowa³a siê w andrzejkowy
wieczór i zas³u¿enie wygra³a puchar
ufundowany przez prezesa SIS
„UŒMIECH”. Drugie miejsce zajê³a
dru¿yna popularnych Kurasi i tutaj
mo¿na uznaæ to za du¿¹ niespodzian-

Tartak Trzyg³ów
zwyciêzc¹ turnieju

kê, bo wygrywali z m³odszymi. Trze-
cie miejsce zajêli faworyci kibiców
Galaktyczni, którzy jednak zawiedli
na ca³ej linii. Ostatnie miejsce przy-
pad³o tym razem ambitnym Teletubi-
siom, którzy w tym dni byli po prostu
za s³abi.

Otwarty Andrzejkowy turniej pi³-
ki no¿nej odby³ siê przy padaj¹cym
œniegu, ku uciesze dzieci, które okla-
skiwa³y zmagania doros³ych zawod-
ników. Poziom Turnieju w tym dniu,
mimo bardzo trudnych warunków,
by³ niez³y, bez kontuzji, w weso³ej
atmosferze i to jest najwa¿niejsze.

Wyniki.
Teletubisie - Galaktyczni 1:6
Tartak Trzyg³ów - Kurasie 2:1
Teletubisie - Kurasie 2:4
Tartak Trzyg³ów - Galaktyczni 2:2
Teletubisie - Tartak Trzyg³ów 2:8
Galaktyczni - Kurasie 2:4

Wies³aw Pietrzak zaprasza 14
grudnia br. w pi¹tek o godz. 17.00, na
Otwarty Miko³ajkowy Turniej Pi³ki
No¿nej na Orliku Gimnazjum nr 2, o
ile pogoda nie sp³ata figla. Do wy-
grania puchar, dyplomy i medale od
Miko³aja.

Karola Pietrzak

W sobotê, 1 grudnia, gryficcy
szachiœci uczestniczyli w dwóch
turniejach szachowych: 4 Pory
Roku - Zima w Szczecinie i w Grand
Prix Ko³obrzegu.

Do Szczecina, z nadziej¹ na po-
dium w grupie C, w koñcowej klasy-
fikacji cyklu, jecha³ Szymon Sienkie-
wicz. Mieszkaj¹cy w Trzyg³owie,
szachista UKS Szach Gryfice, nie
gra³ w pierwszym turnieju cyklu "4
Pory Roku", a mimo to zajmowa³ po
trzech turniejach czwarte miejsce.
Dobry wynik w sobotnich zawo-
dach dawa³ mu miejsce na podium. I
tak siê sta³o! Szymon zaj¹³ trzecie
miejsce w turnieju i trzecie miejsce w
koñcowej klasyfikacji.

W najsilniejszej grupie rozgry-
wek szczeciñskich zawodów, w tur-
nieju A, gra³ Kazimierz £aszewski
(UKS Szach Gryfice), który w silnej
stawce zaj¹³ 10. miejsce, a w ³¹cznej
klasyfikacji, graj¹c w trzech turnie-
jach (na cztery), znalaz³ siê na 11.
pozycji.

Wyniki:
Turniej A - 1. mm Nicolai Aliavdin

(Bia³oruœ) 2. Tomasz Tokarczyk
(Œmia³y Police) 3. Krystian Jacek
(Gryf Szczecin) 4. Arkadiusz Korbal
(Gryf Szczecin) 5. Josef Franzen

Szachowa sobota

(S³owacja) 6. Jerzy Szatkowski
(Szczecin) 10. Kazimierz £aszewski
(UKS Szach Gryfice) Gra³o 17. sza-
chistów.

Turniej C - 1. Patryk Mike (Pod
Wie¿¹ Szczecin) 2. Szymon Urban
(Pa³ac M³odzie¿y Szczecin) 3. Szy-
mon Sienkiewicz (UKS Szach Gryfi-
ce) 4. Adam Stolarski (Gryf Szczecin)
5. Daria Dworzyñska (Pa³ac M³o-
dzie¿y Szczecin) 6. Bart³omiej Pota-
man (Gryf Szczecin). Gra³o 37. junio-
rów.

Jeszcze lepiej spisa³ siê, graj¹cy
w Ko³obrzegu, junior UKS Szach
Gryfice, Tobiasz Smal. Gryficzanin
zremisowa³ tylko jedn¹ partiê, osiem
wygra³ i bezapelacyjnie zaj¹³ pierw-
sze miejsce w zawodach. Znakiem
czasu jest, ¿e w turnieju tryumfowali
juniorzy. Najlepszy doros³y - Zbi-
gniew Kubik - zaj¹³ dopiero 6. miej-
sce!

Wyniki: 1. Tobiasz Smal (UKS
Szach Gryfice) 2. Borys Lebiedowicz
(Hetman Koszalin) 3. Maciej Kowal-
ski (Solny Grzybowo) 4. Julia Anto-
lak (Solny Grzybowo) 5. Paula Wasi-
lewska (Solny Grzybowo) 6. Zbi-
gniew Kubik (Ko³obrzeg). Gra³o 20.
szachistów.

Kazimierz £aszewski
   zdjêcia ze strony organizatora

Szymon Sienkiewicz (pierwszy od prawej) trzeci w turnieju

 Kazimierz £aszewski (pierwszy od prawej)
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Historia pisana obiektywem (cz. 25)

Szkolne Ko³o Mi³oœników Zie-
mi Gryfickiej w Gimnazjum nr1
przedstawia czytelnikom Gazety
Gryfickiej zdjêciê wykonane w
Wigiliê 1949 r. Zdjêcie wykonane
zosta³o w domu Pañstwa Skoczylas
na ul. Grunwaldzkiej.

Rodzina Skoczylasów s¹siado-
wa³a przez z p³ot z domem Kazimierza
Borzêckiego, organizatora polskiej
administracji w Gryficach. Dziecko
trzymane na d³oni to pan Janusz
Zawadzki, po prawej stronie widaæ
pani¹ Borzêck¹. Siedz¹ca na krzeœle
to pani Anna Skoczylas. Od lewej
strony, w pierwszym rzêdzie, widzi-
my: Henryka i Teresê Zawadzkich.
Obok nich stoi ojciec Wincenty Za-
wadzki.

Pan Skoczylas zda³ ma³¹ maturê,
wspó³pracowa³ z K. Borzêckim i po-
maga³ mu przy organizowaniu admi-
nistracji w Gryficach. PóŸniej zosta-
nie szefem Rzemios³a w Gryficach.
Zdjêcie to sta³o siê dla nas inspiracj¹
do opisania trudnych pocz¹tków
administracji polskiej w Gryficach.
Jej zorganizowanie nie by³o ³atwe,
równie¿ ze wzglêdu na brak ludzi,
którzy mieli jakiekolwiek wyobra¿e-
nie o pracy administracyjnej, po-
nadto brakowa³o œrodków technicz-
nych. Pomorze, po zajêciu przez Ar-
mie Czerwon¹, znajdowa³o siê w
strefie przyfrontowej. Zgodnie z pra-
wem wojennym w³adzê na zajêtym
terenie sprawowaæ mieli komendan-
ci wojenni, wyznaczani przez do-
wódcê frontu. W³adza komendanta
zaczyna³a siê na danym terenie wraz
z ustaniem na nim dzia³añ wojen-
nych. Do g³ównych zadañ komen-
dantur  wojskowych nale¿a³o: zwal-
czanie dzia³alnoœci dywersyjnej i sa-
bota¿owej, utrzymanie bezpieczeñ-
stwa linii komunikacyjnych i ³¹czno-
œci, zapewnianie œrodków transpor-
tu i ¿ywnoœci, dla przechodz¹cych
wojsk.

W Gryficach komendantem ra-
dzieckim zosta³ major £ukin, swój
urz¹d obj¹³ 6 marca 1945 r., zaraz po
zajêciu miasta. Siedziba komendatu-
ry znajdowa³a siê w budynku na uli-
cy Górskiej 15. Jednym z jego pierw-
szych rozporz¹dzeñ by³o mianowa-

nie na burmistrza miasta Mieczys³a-
wa Tachera, który pochodzi³ z Toru-
nia. Pierwszym zadaniem Tachera,
by³o uporz¹dkowanie ulic miasta, na
których zalega³y sterty gruzu, znisz-
czonego sprzêtu, mebli, rozbitych
wozów itp. Do pracy zatrudniono
miejscowych Niemców, którzy siê
nie ewakuowali, b¹dŸ powrócili do
swoich domów.

Ten pierwszy okres tworzenia
prowizorycznej administracji na Zie-
mi Gryfickiej zakoñczy³ siê wraz z
przybyciem do miasta Grupy Opera-
cyjnej Zagórze. Liczy³a ona 21 osób,
na czele których sta³ Kazimierz Bo-
rzêcki. Grupa wyruszy³a z Pi³y
8.V.1945 roku, a na miejsce dotar³a
po 10 dniach. Jej zadaniem by³o prze-
jêcie kontroli nad okrêgiem gryfic-
kim i zorganizowanie na jego terenie
sprawnej administracji pañstwo-
wej. Pocz¹tkowo swoj¹ siedzibê
Urz¹d Pe³nomocnika mia³ w budyn-
ku na ulicy Koœciuszki 20, ale we
wrzeœniu przeniesiony zosta³ do
pomieszczeñ na ulicy £¹kowej 8. W
swoim pierwszym raporcie K. Bo-
rzêcki melduje, ¿e w mieœcie znajduje
siê 4600 Niemców i 150 Polaków,
osadników z Mogilna. K. Borzêcki
organizuj¹c powiat korzysta³ z po-
mocy mogilnian i ich znajomoœci te-
renu. Przybycie Grupy Operacyjnej

spowodowa³o, ¿e sytuacja w regio-
nie zaczê³a siê stabilizowaæ, sympto-
mem czego by³o rozwi¹zanie 12 VIII
1945 roku komendantury wojskowej,
która pe³niê w³adzy przekaza³a w rêce
pe³nomocnika rz¹du.  22 VIII 1945 r.
odby³o siê inauguracyjne posiedze-
nie Rady Doradczej. W jej pierw-
szych obradach udzia³ wziê³o 9 osób,
jednak sk³ad rady by³ ruchomy i ule-
ga³ ci¹g³ym zmianom np. 4. IX w jej
posiedzeniu bierze udzia³ 10 osób.
Rada doradcza rozwi¹zana zosta³a
przez Leonarda Borkowicza 19. IX.
1945 r., a na nowo powo³ana zostanie
21. I. 1946 r., lecz ju¿ na zupe³nie in-
nych zasadach. W miejsce rady po-
wo³ano Miêdzypartyjn¹ Komisjê
Porozumiewawcz¹ (MKP), tworzyli
j¹ przedstawiciele poszczególnych
partii dzia³aj¹cych na terenie powia-
tu. Pierwsze posiedzenie MKP odby-
³o siê 21.IX.1945 roku. W jej sk³ad
weszli przedstawiciele poszczegól-
nych partii politycznych: Stronnic-
twa Ludowego - B. Or³owski, PPR- H.
Radomski, Polska Partia Socjali-
styczna - W. Wierciñski  oraz K. Laski
- kierownik Referatu Spo³ecznego-
Politycznego Urzêdu Pe³nomocnika
Rz¹du i W. Jankowski - kierownik
Obwodowego Urzêdu Informacji i
Propagandy. Stronnictwo Demokra-
tyczne nie delegowa³o swojego

przedstawiciela. MKP swoje posie-
dzenia odbywa³a raz w tygodniu. Do
jego zadañ nale¿a³o: organizowanie
masowych akcji, poœredniczenie w
stosunkach miêdzy Armi¹ Czer-
won¹, a Urzêdem Pe³nomocnika.
Komitet Porozumiewawczy 29. IX.
1946 r. powo³a³ do ¿ycia Powiatowy
Komitet Organizacyjny Powiatowej
Rady Narodowej. Jego zadaniem
by³o opracowanie klucza manda-
tów, wed³ug którego rozdzielono by
miejsca w przysz³ej radzie. Pierwsze
posiedzenie Powiatowej Rady Naro-
dowej (PRN) w Gryficach odby³o siê
12. X. 1946 r., w jej sk³ad wesz³o 36
radnych - 13 z PPR, 13 z PSL, 7 z SL,
2 z PSL i bezpartyjny. Prezydium na-
tomiast tworzyli przewodnicz¹cy W.
Wierciñski z PPS i jego zastêpca T.
Badera z PPR. Nowa rada ustanowi³a
trzy komisje: kontroli spo³ecznej,
oœwiatowej i bud¿etowej. Powo³ano
równie¿ organ wykonawczy rady-
Wydzia³ Powiatowy. Kilka miesiêcy
póŸniej powsta³y Miejskie Rady
Narodowe (MRN), w Gryficach - 17.
XII i w Trzebiatowie - 21.XII.1946
roku. Natomiast Gminne Rady Naro-
dowe (GRN) powsta³y na pocz¹tku
1947 roku.  W ten sposób kszta³to-
wa³a siê polska administracja na Zie-
mi Gryfickiej.

Daria Kisiel - III E Gimnazjum nr 1

Pocz¹tki administracji


